
uchdol se dočkal ocenění 
předních českých architektů. 
Realizace projektu Zahrady se 
hřbitovem u kaple sv. Václava 

byla přihlášena do sedmého ročníku 
České ceny za architekturu 2023, kte-
rou organizuje Česká komora architek-
tů. Suchdolský projekt byl vybrán mezi 
6 finalistů z celkových 241 přihlášených 
realizací z celé republiky. Zahrady se 
hřbitovem u kaple sv. Václava získaly 
od mezinárodní poroty čestné ocenění 

Finalista. V soutěži každý rok soupeří 
nejlepší realizace postavené na území 
České republiky v období posledních 
5 let. Jak odborná porota projekt 
ohodnotila? „... Detaily jsou provedeny 
jako mřížky, schránky nebo římsy, které 
nabízejí klidný řád těm, kteří se mohou 
ocitnout uprostřed chaosu při ztrátě 
milované osoby. Architektonické řeše-
ní a estetika hřbitova působí přirozeně, 
vše je navrženo citlivě ke stávající 
krajině, jako by se ani nic nezměnilo...”

Rekonstrukce samotné kaple soutěžila 
také v Národní ceně za architekturu 
2023 – Grand Prix Architektů, kterou 
organizuje Obec architektů. Projekt 
obnovy kaple postoupil mezi 50 fina-
listů, kde soutěžil s dalšími 17 projekty 
v kategorii REKONSTRUKCE. Ve finále 
soutěže byla obnova kaple oceněna 
a na základě rozhodnutí mezinárodní 
poroty získala Malou modrou kostku. ~

[red]

www.praha-suchdol.cz
praha-suchdol

občasník městské části Praha–Suchdol
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Požehnané Vánoce  
a krásný rok 2024

¨
Vážení a milí spoluobčané,

asi ani v tomto roce jsme nezažívali nejšťastnější 
období. Dál probíhá válka na Ukrajině, nová začala  
v Izraeli, inflace klesá pomaleji, než bychom si přáli, 
stát tlačí na přípravu dálnice přes Suchdol, celé léto 
byly rozkopané ulice na Výhledech během rekon-
strukce vodovodních řadů, stále je neopravená ulice 
Vysokoškolská atd.

Ale přesto se můžeme radovat z pozitivních zpráv 
či situací. S ohromným zpožděním  hl. m. Praha 
konečně vybralo dodavatele na rekonstrukci části 
ulice Vysokoškolské a po obnově vodovodů budou  
v ulicích Návazná, Rackova a Křičkova nové chod-
níky a vozovka. Také se radujeme z prestižního 
ocenění, které získala obnova kaple sv. Václava.  
Další ocenění získal projekt Zahrad se hřbitovem  
u kaple sv. Václava, který navrhli architekti Šuba  
a Červenka ze Studia Objektor.

I v letošním roce to na Půdě žilo od rána do  
večera. Dopoledne to jsou pravidelná setkání  
v Mateřském klubu Rybička. Odpoledne se z několika 
kluboven linou tóny klavíru, fléten, violoncell, kytar, 
klarinetů a dalších nástrojů. V předvánočním čase 
to mají někteří zaměstnanci, kteří působí v budově 
radnice, trochu náročnější, když žáci dokola trénují 
melodie několika známých vánočních koled. 

Zato o prázdninách, když v klubovnách probíhal 
příměstský tábor hráčů na smyčcové nástroje, byla 
radnice plná krásných tónů houslí a violoncell.

I na příští rok připravujeme v sále na Půdě v rámci 
Kina sousedům promítání převážně dokumentárních 
filmů, které je téměř vždy spojené s besedami s je- 
jich autory. Těšíme se na sérii koncertů, budeme 
vás zvát každý měsíc buď do sálu na Půdě, nebo do 
opravené kaple. A novým prostorem, kde se v příš-
tím roce odehraje řada akcí, je kočárovna v areálu 
Brandejsova dvora. Tedy, máme se zase na co těšit 
a věřím, že si budete moci vybrat z bohaté nabídky.

Chtěl bych zde poděkovat všem, kteří se nějak 
podíleli na zpestření našeho života, a vážím si spo- 
lupráce, kterou jsme společně s mnohými z vás  
v tomto roce zažívali.

Milí spoluobčané, přeji vám příjemný advent, 
požehnané vánoční svátky a pokud možno dobrý rok 
2024. ~

[Petr Hejl, 
starosta městské části]
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Oprava barokní kaple sv. Václava 
a Zahrady se hřbitovem
Díky skvělé spolupráci projektantů, expertů z památkové ochrany a hlavně 
práci šikovných dělníků se městské části vloni podařilo dokončit stavbu nového 
areálu Zahrad se hřbitovem u kaple sv. Václava a opravu barokní kaple, ve které 
byla zrestaurována fresková výmalba.

nozí z nás si tento nový pros- 
tor užíváme při procházkách, 
koncertech, svatbách, křti-
nách, smutečních rozlou-
čeních či jiných setkáních. 

Součástí areálu je také Suchdolský 
sad, ve kterém jsou jednotlivé stromy 
věnovány čestným občanům městské 
části na jejich počest a jako výzva  
v následování jejich příkladu, práce, 
kumštu a k připomínání jejich činů  
a hrdinství.

Při cestě na Kozí hřbety tak vznikl 
úžasný prostor, který má svoji jedineč-
nou atmosféru v každém ročním obdo-
bí. Toho si všímají i jiní, obě stavby byly 
totiž nominovány na tři ocenění:

~  Za opravu kaple sv. Václava byla 
městská část nominována Národním 
památkovým ústavem do soutěže 
Patrimonium pro futuro - Památky 
děkují. Slavnostní vyhlášení výsled-
ků této soutěže proběhlo koncem 
listopadu.

~  Projekt obnovy kaple postoupil 
mezi 50 finalistů Národní ceny za 
architekturu 2023 - Grand Prix 
Architektů, kterou organizuje Obec 
architektů. Kaple soutěžila s dalšími 
17 projekty v kategorii REKON-
STRUKCE. Ve finále soutěže byla 
obnova kaple oceněna a na základě 
rozhodnutí mezinárodní poroty 
získala Malou modrou kostku.

~  Třetí ocenění se týká projektu  
Zahrady se hřbitovem u kaple  

NAŠE TÉMA

M
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sv. Václava. Tato stavba byla vy-
brána z 241 přihlášených realizací 
do České ceny za architekturu 
2023, kterou organizuje Česká 
komora architektů. Mezinárodní 
porota vybrala tento projekt mezi 
6 finalistů z celkových 241 účastní-
ků letošní ceny.

JAK PROJEKT HODNOTILA  
ODBORNÁ POROTA?
„Na okraji Suchdola vznikl krásný 
hřbitovní park. Na začátku procházky 
do lesa je stará alej. Kolem aleje jsou 
rozmístěna tři tematická zastavení – 
stará kaplička, hřbitov a rozptylová 
loučka. Hřbitov tvoří řada vlnek v poli, 
nízké zídky ohraničující hroby a urno-
vá pole. Důraz je kladen na nejmenší 
prvky, zde je interiérová architektura 
kvalitou v exteriéru. Kvalitní jsou také 
detaily ve hřbitovních zdech jako 

vodovodní kohoutky, místa k sezení 
a jednotný vizuální styl nápisů na ná-
hrobních kamenech. A krásně řešené 
oplocení směrem k přilehlým polím 
a ve zdi kaple. Kaple sv. Václava stojí 
v ohrazené kvetoucí zahradě, což je 
překvapivá a půvabná kombinace. Lá-
kavé jsou nové branky ve zdi, směrem 
k sadu a k rozptylové loučce. Budova, 
v níž se nacházejí veřejné toalety a do- 
mov pro správce hřbitova, sice už 
není tak přesvědčivá, ale i když pře- 
čnívající těžká střecha kontrastuje  
s jinak působící severskou architektu-
rou a retenční nádrž až příliš odkazuje 
na koňské stáje Luise Barragana, 
pozornost věnovaná detailům je stále 
přítomna. Detaily jsou provedeny 
jako mřížky, schránky nebo římsy, 
které nabízejí klidný řád těm, kteří se 
mohou ocitnout uprostřed chaosu při 
ztrátě milované osoby. Stěna tvořící 

kolumbárium je přerušena okny stej-
né velikosti jako urnové schránky  
a jako by tak jemně naznačovala, že 
na druhé straně zdi smrti něco exi-
stuje. Krajinný kontext je zachován, 
nové drastické prostorové zásahy 
nejsou provedeny. Architektonické 
řešení a estetika hřbitova působí 
přirozeně, vše je navrženo citlivě ke 
stávající krajině, jako by se ani nic 
nezměnilo."

Projekt Zahrady se hřbitovem  
u kaple sv. Václava připravilo Studio 
OBJEKTOR na základě architekto-
nické soutěže, kterou městská část 
připravila v roce 2017.

Podrobné informace o soutěži  
lze nalézt na webových stránkách:   
https://praha-suchdol.cz/finalista-
-cena-architektura-23/.

Další informace k oběma stavbám 
jsou dostupné na webu městské čás-
ti: www.praha-suchdol.cz včetně bo-
hatých galerií fotografií jak k opravě 
kaple, tak ke stavbě nového hřbitova. 
Na webu jsou rovněž informace k pro- 
nájmu hrobových míst, organizaci 
shromáždění či k jiným událostem 
v kapli. ~ 

[red]

SVÁTEČNÍ KOMENTOVANÉ PROHLÍDKY KAPLE SV. VÁCLAVA
A KÁVA SE STAROSTOU 

Neděle 3. a 10. prosince a ve svátek 26. prosince 2023,
vždy od 13 do 15 hodin.  
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Z RADNICE

P
Posila městské policie na Suchdole

o mnoho let usilovala měst-
ská část o přidělení druhého 
strážníka nebo strážnice 
městské policie pro Suchdol. 
Nyní se to podařilo. Máme 

novou strážnici, která bude bydlet ve 
služebním bytě městské části a od 
1. listopadu se zapojila do hlídkové 
činnosti. Strážnice by měla významně 
posílit ochranu veřejného pořádku  
i bezpečnosti obyvatel Suchdola a 
my bychom se všichni měli snažit, 
aby měla minimum práce a mnoho 
důvodů se na nás usmívat.

V tomto směru chceme požádat 
motoristy o větší ohleduplnost k okolí 
i spoluobčanům – blokování vjezdů, 
parkování na trávě a v úsecích s ome-
zenou dobou stání bez parkovacích 

hodin je v poslední době „oblíbené“ 
víc, než je asi zdrávo. V tomto směru  
máme na Suchdole co napravovat 
a měli bychom se rychle polepšit. 
Parkovací kartičky na Suchdolském 
a Brandejsově náměstí s omezenou 
dobou stání bohužel používá podle 
opakované zběžné prohlídky asi tak  
10 % parkujících aut a bez větší odpo-
vědnosti řidičů nebo bez zvýšeného 
dohledu se situace zjevně nezlepší.

Důraznější dohled městské policie 
je ovšem spojen s rizikem sankcí, 
protože městská policie nemá mnoho 
variant jak tuto situaci řešit. Návštěva 
služebny v Českomalínské ulici určitě 
nepřinese nikomu žádnou velkou 
radost, protože ztratí nejen čas, ale 
většinou i peníze a náladu...

Parkovací hodiny jsou zdarma  
a v dostatečném počtu k dispozici 
v přízemí  radnice na Suchdolském 
náměstí a je možné si je vyzvednout 
také na Brandejsově náměstí v řez- 
nictví U Rudolfa a v burger stánku na 
trhu. Je určitě dobré si jednu kar-
tičku s hodinami uložit v autě a začít 
používat. Nezabere to mnoho času, 
ušetříte si přestupkové řízení a navíc 
umožníte dalším lidem si v daném 
místě na chvíli zaparkovat, zajít na 
nákup na trh, do lékárny, na poštu 
atd. Přejeme všem občanům městské 
části, aby každé setkání s častějšími 
hlídkami i s novou strážnicí městské 
policie končilo na obou stranách 
pokud možno úsměvem. ~

[red]

uchdol má od 1. listopadu 
2023 policejní posilu v podobě 
nové strážnice. S Ivetou Kola-
říkovou jsme si povídali o tom, 
co ji na Suchdole čeká a co od 

ní mohou očekávat občané Suchdola.

Měníte působiště a přicházíte na 
Suchdol až z Jeseníka. Proč jste se 
tak rozhodla a vnímáte to jako velkou 
změnu?
Především mě k tomu vedly rodinné 
důvody. V Praze žijí mé děti s vnouča-
ty, se kterými jsem nemohla být  
v častějším kontaktu. Další motivací 
byly lepší finanční poměry u Městské 
policie hl. m. Prahy. Třešničkou na 
dortu byla rychlá pomoc MČ Praha-
-Suchdol při řešení bytové otázky.
 
V čem bude spočívat vaše působení  
u nás na Suchdole?
Budu dohlížet na pořádek a bezpeč-
nost. Stranou nezůstane ani proble-

matika dopravy, problémové chování 
osob v okolí Suchdolského náměstí i 
např. zakládání nepovolených skládek. 
Ráno mě mohou lidé vidět na přecho-
du pro chodce u ZŠ Mikoláše Alše, kde 
bývá situace občas složitá. Průběžně 
se budu seznamovat s obyvateli i ná- 
vštěvníky Suchdola. Věřím, že ke mně 
brzy získají důvěru, stejně jako k mé- 
mu kolegovi, se kterým budu spolu-
pracovat.
 
Na Suchdole budete současně také 
bydlet. Poznáte místní obyvatele  
a kolorit. Vnímáte to jako plus pro 
vaši práci?
Samozřejmě to bude přínosem, jeli-
kož zde budu trávit více času a budu 
mít možnost rychleji získat místní  
a osobní znalost. Na druhou stranu to 
pravděpodobně přinese zvýšený zá-
jem občanů zásobovat mě informace-
mi i mimo stanovenou pracovní dobu 
s očekáváním rychlého řešení. K to-

říká nová suchdolská strážnice. 

Nenechala jsem se odradit předsudkem,  
že policejní práce není pro ženy,

S
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muto jen dodám, že v mimopracovní 
době může strážník provádět zákrok, 
pouze je-li páchán trestný čin nebo 
přestupek, kterým je bezprostředně 
ohrožen život, zdraví nebo majetek. 

Co dělat v naléhavém případě?
Občané by měli v naléhavých přípa-
dech vždy kontaktovat linku tísňo-
vého volání 156 nebo 158 nebo volat 
Operační středisko Praha 6 na tel. č. 
222 025 390 (391), do jehož správního 
obvodu MČ Praha-Suchdol patří. Hlíd-
ka bude na místo vyslána neprodleně 
po oznámení. V případech méně 
naléhavých mohou občané využít 
e-mailový kontakt operacni.p6@
mppraha.cz. Tyto kontakty jsou  
v nepřetržitém provozu.
 
Na Suchdole se v současné době 
potýkáme s několika palčivými 
problémy, například s problematic-
kými občany nejen na Suchdolském 
náměstí. Jak budete k těmto problé-
mům přistupovat? Jaké má v tomto 
směru strážník pravomoce? 

Místa s výskytem osob, která zmiňu-
jete, budou předmětem zvýšených 
kontrol zaměřených na prevenci pá- 
chání protiprávního jednání. Pokud 
bude zjištěno porušení právních 
norem, přichází v úvahu stejný  po-
stup jako u jiných občanů. Sociálně 
vyloučeným osobám dále nabízíme 
k využití seznamy míst, kde jim  
mohou být poskytnuty služby typu 
ubytování, hygieny, oblečení, stravy 
a ošetření. Přítomnost těchto osob 
může někoho pohoršovat, ale pokud 
se chovají spořádaně, nelze vůči ním 
zakročovat.

 Být policistou je důležitá, přesto po-
měrně nevděčná práce. Proč jste si 
toto povolání vybrala? Myslíte si, že 
ženy-policistky to mají těžší?
Chtěla jsem pracovat v oblasti 
bezpečnosti a pořádku i přesto, že 
historicky byli pro její výkon před-
určeni především muži. V současné 
době je již zaměstnávání žen v bez-
pečnostních složkách standardem. 
To se projevuje jak na pracovišti, kde 

již dnes snad nikomu nepřijde divné, 
že zde pracují ženy, tak i v přímém 
výkonu služby. Stejný pocit mám  
i z názorů většinové části veřejnosti. 
Rovnocenné je i finanční ohodnocení. 
Důležité je splnit všechny požado-
vané předpoklady přijímacího řízení, 
které jsou pro všechny stejné, a mít 
zájem o práci. Samozřejmě, že se při 
jednání s občanem občas setkám  
s narážkou, že patřím do kuchyně,  
ale to si člověk nesmí tak brát.

Jak byste se jako policistka  
popsala?
Jsem cílevědomá, komunikativní, 
snažím se stále osvojovat nové 
znalosti a dovednosti. Mám snahu 
lidem pomáhat, mít pochopení, ale 
na druhou stranu mám úctu k právu, 
které by měl každý respektovat. ~

[red]

JAK TO VIDÍ PRÁVNÍK

Imisní zeleň
lastnictví umožňuje libovolné nakládání s vlast-
něnou věcí, ale současně i zavazuje. Vlastníkovi 
se tedy i zakazují některá jednání, mimo jiné nad 
míru přiměřenou poměrům závažně rušit práva 
jiných osob. Občanský zákoník ukládá vlastníkovi 

zdržet se všeho, co působí, že odpad, voda, kouř, prach, 
plyn, pach, světlo, stín, hluk, otřesy a jiné podobné účin-
ky (imise) vnikají na pozemek jiného vlastníka (souseda) 
v míře nepřiměřené místním poměrům a podstatně 
omezují obvyklé užívání pozemku; to platí i o zeleni, kte-
rá přesahuje na pozemek souseda. Sousedem je třeba 
chápat každou fyzickou nebo právnickou osobu, která 
má společnou hranici s vaším pozemkem. Nejde tak jen 
o majitele zahrady u sousedního rodinného domu, ale 
i o veřejný chodník, parkovací pruh nebo samotnou míst-
ní komunikaci, kde je vlastníkem obec či městská část. 
Za souseda lze tedy považovat i osobu, se kterou 
sice nesdílím společnou hranici pozemku, ale 
kterou mohu svým jednáním obtěžovat.

Vzrostlé dřeviny, živé ploty nebo keře mo-
hou prorůstat ploty, zasahovat do průchozích 
a průjezdních profilů. Komplikují lidem pohyb 
po chodníku, zakrývají dopravní značky nebo 
veřejné osvětlení, omezují nebo znemožňují 

parkování a mohou zhoršit výhled chodce při přechá-
zení a vozidla při vyjíždění. Takovou zeleň jsou majitelé 
pozemku, ze kterého zeleň přerůstá, povinni prořezat. 
Například chodník musí zůstat průchozí v celé své šíři 
minimálně do výšky 2,5 metru.

Neučiní-li vlastník nápravu sám, nereaguje-li ani na 
žádost souseda k odstranění větví a přerostlé zeleně  
v rozumně mu poskytnuté lhůtě, pak může tuto údržbu 
provést vlastník sousedního pozemku, který je imisí 
zeleně dotčen (u místních komunikací příslušná městská 
část). Potřebná údržba se provádí zásadně na náklady 
nečinného vlastníka; ten je povinen náklady na ošetření 
přerůstající zeleně sousedovi nahradit. Tím se může 
vlastníkovi nemovitosti nesplnění jedné z povinností 
docela prodražit.

Soused může přesahující větve, dokonce i kořeny od-
stranit šetrným způsobem a ve vhodné roční době 

(§ 1016 obč. zákoníku). Části jiných rostlin přesa-
hující na jeho pozemek může soused odstranit 
šetrným způsobem bez dalších omezení. ~

 [JUDr. Zlata Kohoutová]

V
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MOHLO BY VÁS ZAJÍMAT

Artur Radvanský, muž, který 
přežil šest koncentráků
Dne 1. listopadu 2023 uplynulo 14 let od úmrtí Ing. Artura Radvanského, hrdiny  
z doby nacistické okupace a zasloužilého občana Suchdola. 

A rtur Radvanský se narodil 24. 11. 
1921 v Radvanicích do židovské 
rodiny svého otce Marka Thüe-
bergera. Gymnázium v pohra-
ničí, na kterém studoval, se po 
obsazení země Němci v roce 

1939 ocitlo v Polsku, takže jako Žid 
zde nesměl studovat. Začal pracovat 
v Ostravě jako obchodní příručí. V té 
době už potají pomáhal odpůrcům 
nacistického režimu uprchnout  
z protektorátu. 

Převody organizoval přes důl 
Ludvík, který stál přímo na nové 
hranici, takže štoly probíhaly z Moravy 
až do Polska. Uprchlíky tam převedli 
podzemím a ti pak pokračovali dál do 
svobodného světa. Gestapo nezkuše-
né mladíky brzy vypátralo. Byl zatčen 
i se svým otcem, který o ničem 
nevěděl. Oba je odvlekli do speciál-
ního likvidačního tábora, narychlo 
zřízeného mezi dráty na nádvoří 
Buchenwaldu. 

„V roce 1954 nebo 1955 jsem si změ-
nil jméno Thüeberger na Radvanský, 
protože jsem už nechtěl mít německé 
jméno. Jméno Radvanský jsem vybral 
podle Radvanic, kde jsem se narodil  
a prožil dětství.“

V letech 1939 až 1945 po svém 
zatčení gestapem prošel šesti kon-
centračními tábory: Buchenwald, Ra-
vensbrück, Sachsenhausen, Osvětim, 
Mauthausen a Ebensee. V Osvětimi na 
počátku roku 1945 přežil známý po-
chod smrti, což byla jedna z posled-
ních hrůzostrašných vzpomínek. 

„Mohlo být tak minus patnáct. Bez 
jídla a pití jsme pochodovali tři dny, 
v noci spali na sněhu. Kdo nemohl 
dál, toho esesáci okamžitě zastřelili. 
Nevím, kolik lidí zemřelo, ale bylo jich 
strašně moc.“

Absolvoval celkem pět nechvalně 
známých selekcí, při kterých esesáci 
mávnutím ruky rozhodovali, kdo půjde 
do plynu hned a kdo má šanci přežít. 
Ty v Osvětimi často řídil „Anděl smrti“, 

doktor Josef Mengele. Nacistickému 
běsnění v Osvětimi unikl tím, že si 
ho vybral jako svého sluhu šéflékař 
Eduard Wirths. 

„Osvětim byla opravdová past smrti. 
Můj transport byl z těch „šťastných“ 
– místo pověstné rampy v Osvětimi II — 
Březince, odkud chodili vězni rovnou 
do plynu, mě čekal starý tábor Osvětim 
I, kde byla šance na přežití o něco 
vyšší. Když se mě ptali na povolání, 
vymyslel jsem si, že mám za sebou 
dva semestry na medicíně. To mi asi 
zachránilo život.“

Po válce zjistil, že celá jeho rodina 
zahynula. Svou budoucí manželku 
Alžbětu potkával Artur na cestě me- 
zi osvětimským krematoriem a ply- 
novou komorou: uměla pět jazyků 
a pracovala na vedení tábora jako 
tlumočnice a písařka. V lágru s ní však 
nikdy nepromluvil, až když je osud 
znovu svedl dohromady v roce 1946  
v Praze. Narodila se jim dcera Anička 
a v roce 1956 syn Jiří. V roce 1977 se 
přestěhovali do Prahy-Suchdola, kde 
syn Jiří žije dodnes.

V roce 1951 Artur Radvanský vy-
studoval VŠCHT. Po studiu nastoupil 
do Akademie věd, kde až do roku 1977 
pracoval jako chemik. V roce 1979 
se stal tajemníkem židovských obcí 
v Čechách a na Moravě. Tuto práci 
vykonával do roku 1984. V tomto roce 
také odmítl spolupráci s StB, a proto 
již nemohl dál vykonávat funkci ta-

jemníka. Revoluci v roce 1989 přivítal 
s nadšením.

Po revoluci se aktivně věnoval  
besedám jak v českých, tak přede-
vším v německých školách. S dětmi  
a studenty besedoval o tom, co prožil 
v nacistických koncentrácích, o nut-
nosti usmíření a především o odpo- 
vědnosti mladé generace, aby se ho-
locaust a podobné důsledky extremi-
stických ideologií neopakovaly. Touto 
svou praktickou aktivitou významně 
přispěl k česko-německému vyrov-
nání. 

Od roku 1946 dělal přednášky 
o holocaustu. Byl činný v Nadaci 
Terezínská iniciativa, založené v roce 
1993, ve Svazu bojovníků za svobodu 
a odborářem. V roce 2008 vydal knihu 
vzpomínek „A přece jsem přežil: vy- 
právění člověka, který si zachoval 
lásku k lidem“. 

Zastupitelstvo městské části 
Praha-Suchdol udělilo dne 13. února 
2014 čestné občanství panu Ing. Artu-
ru Radvanskému in memoriam, jako 
projev úcty a ocenění za statečnost 
a hrdinství v dobách nacistické oku-
pace, za přínos k česko-německému 
vyrovnání a za zásluhy o vzdělávání 
mládeže. ~

Zdroje:
https://historiesuchdola.cz/radvan-
sky-artur/ 
https://www.idnes.cz/

[red]

Neuvěřitelný příběh židovského 
vězně Artura Radvanského zachy-
til režisér Martin Slunečko těsně 
před Arturovou smrtí v roce 2009  
v celovečerním televizním doku-
mentu Mengele mi říkal prosím.
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Suchdolské Posvícení vdechlo 
život Brandejsovu dvoru
Letošní suchdolské Posvícení se poprvé v novodobé historii Suchdola konalo 
na prostranství Brandejsova dvora. Tento objekt, který se významně zapsal do 
suchdolské historie, po dlouhých letech ožil veselím, hudbou a lidmi, kterých na 
akci přišlo několik stovek, a to i z dalekého okolí. Jaké byly přípravy a co pro bu-
doucnost Brandejsova dvora tak hojná účast návštěvníků znamená? O tom jsme 
si povídali s organizátorkami akce Zuzanou Krumpholcovou a Martinou Lenerto-
vou, které známe z Komunitního centra Půda. 

Jak dlouho už se Posvícení na Such-
dole koná, kolikáté bylo letos?
Posvícení mělo svou premiéru  
v roce 2005 a konalo se v areálu  
základní školy. Poprvé se této tradi-
ce ujal spolek Suchdol sobě - such-
dolské ženy. Poslední léta probíhalo 
tradiční posvícení na Suchdolském 
náměstí, ale letos jsme se rozhodli 
pro změnu. A tak se 18. ročník uspo-
řádal v areálu Brandejsova dvora. 

Proč jste se rozhodli uspořádat  
jej právě na Brandejsově dvoře?
Vedení radnice a místním organi- 
zacím není osud dvora lhostejný,  
a tak jej společně chceme zase oži-
vit. Majitelem je hl. m. Praha, které 
vypovědělo nájemní smlouvu ČZU 

a hledá pro usedlost další využití. 
Od září má naše městská část ve 
výpůjčce budovu kočárovny, a tak se 
zde postupně pořádaly menší akce. 
Posvícení na Brandejsově dvoře bylo 
takovým završením těchto aktivit, 
které zde probíhaly již od jara (např. 
Stavění suchdolské máje, workshop 
s tvorbou kroje, Svatojánský oheň, 
beseda o Alexandru Brandejsovi, vý-
tvarný workshop a jiné). Řekli jsme 

si, proč nerozšířit kulturu i do dvo- 
ra, vždyť Brandejsův dvůr byl v mi- 
nulosti doslova centrem tehdejšího 
Suchdola. KC Půda převzalo orga-
nizaci a cílem bylo zapojit všechny 
místní spolky a organizace, ale také 
prodejce – farmáře a ČZU. 

Čeho všeho si mohli návštěvníci  
při akci užít?
Hlavním tématem byl návrat do histo-
rie dvora. K vidění byla stará řemesla, 
kvíz o půdě a polním hospodářství, 
ale i historické momenty ze dvora. 
Dobový fotokoutek s rekvizitami  
a fotografiemi zastavil v čase ne-
jednoho návštěvníka a starousedlíci 
mohli zavzpomínat na dětství na dvo-
ře. Úžasným zážitkem pro mnohé byla 
možnost se svézt v kočáře taženém 
koňmi pana Brejchy.

Spoluorganizátoři si pro návštěv-
níky připravili zajímavé aktivity – 
např. se spolkem SLON jsme mohli 
vyšívat pohlednici Alexandra Bran-
dejse, s KC Půda zase projít kvíz  

s tajenkou na téma Živá půda = naše 
bohatství. Klienti Domova Sedlec 
nám zahráli to nejlepší z kroniky  
30 let Domova Sedlec a zároveň 
nachystali i rukodělný stánek. 

Šachový klub Suchdol pod vede-
ním Félixe Fernándeze nabídl šacho-
vou partii přímo pod širým nebem. 
Spoustu návštěvníků zaujal netradič-
ní koncert členů České filharmonie 
a na závěr to roztančil nově vzniklý 
suchdolský folklór s živou kapelou 
spolku Radost. Posvícení ukázalo, že 
když se všichni spojíme dohromady 
a jdeme za společnou myšlenkou, 
podaří se uspořádat krásnou akci. 

Jak vnímáte využití dvora do  
budoucna?
Vnímáme, že je zde velký kulturní  
i komunitní potenciál. Proto bychom 
rádi vnesli do dvora život, aby se 
naše nejstarší historická památka 
zachovala i pro další generace. Líbí 
se nám myšlenka vybudování gymná-
zia s kulturním zázemím pro veřej-
nost a místní organizace. Budeme se 
snažit směřovat suchdolské kulturní 
dění na Brandejsův dvůr, abychom 
podpořili radnici v dalších jedná-
ních pro záchranu této naší unikátní 
památky.

Tímto KC Půda děkuje všem, kteří 
se aktivně podíleli na této naší tra-
dici. Poděkování patří i jezdeckému 
klubu, našim hasičům a dobrovolní-
kům, kterých je vždy nedostatek. ~

[red]
Fotografie z Posvícení na  

https://praha-suchdol.cz/kategorie/
co-se-udalo/
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NÁZORY ZASTUPITELŮ

Připomínky MČ Praha-Suchdol  
k dokumentaci EIA

Bezpečně do školy

éma okruhu, resp. D0/518+519 je stále aktuál-
ní. Do 4.10.2023 bylo třeba poslat připomín-
ky, námitky a vyjádření k dokumentaci EIA 
(posouzení vlivu stavby na životní prostředí) 
plánované dostavby D0 518, 519. Toto téma 

rezonuje Suchodolem již dlouhá léta. Jakožto členka 
koalice SPOLU pro Suchdol, kterou zastupuji a tvoříme 
tak alternativu ke sdružení SOS, jsem zaslala na ŘSD 
společně s paní docentkou Bínovou dva návrhy na  
úpravu projektové dokumentace.  V nich žádáme  
o co největší zahloubení MÚK Rybářka před vjezdem na 
most tak, aby došlo k co nejmenšímu zásahu do krajiny 
a dopadu na životní prostředí obyvatel Suchdola – stej-
ný návrh je obsažen i ve studii Ing. arch. Jana 
Kasla, druhou je prověření možnosti vedení 
VVN, které je v současné době vedeno 
povrchově, pod úrovní terénu v celé délce 
tunelu vedeného Suchdolem. Finální podoba 
okruhu tak zůstává stále otázkou, ale věřím 
tomu, že oba naše požadavky budou vyhod-
noceny,  

a zejména maximální zahloubení MÚK Rybářka se tak 
stane realitou. Není třeba, abychom tuto stavbu vnímali 
jenom jako negativní. Zástupci ŘSD jsou otevřeni ko-
munikaci. Na několika našich setkáních, kterých jsem 
se osobně zúčastnila přímo na jejich pracovišti, otevře-
ně diskutovali a naslouchali potřebám Suchdola. Snaží-
me se o stejnou vstřícnost i my, na druhé straně řízení 
? Na posledním zasedání zastupitelstva byla zamítnuta 
má žádost, aby vyjádření MČ Suchdol k dokumentaci 
EIA prodiskutovalo celé zastupitelstvo, nikoli jen Rada 
MČ. Z oficiálního vyjádření MČ je patrné, že bylo zadáno 
více studií k připomínkám k dokumentaci EIA (celý do-
kument má 73 stran). V jaké celkové částce a z jakého 

rozpočtu byly hrazeny, není uvedeno. Studie rovněž 
obsahuje řadu tvrzení bez uvedených pramenů 

a odvolání na korektní zdroje. Dostavba D0 
nás tak stále rozděluje, místo toho, abychom 
hledali společný konsensus. ~

[Mgr. Kristýna Janstová, MBA,  
zastupitelka za Koalici SPOLU pro Suchdol]

aše základní škola se od jara účastní projektu  
BEZPEČNÉ CESTY DO ŠKOLY, který organizuje  
hl. m. Praha ve spolupráci se spolkem Pěšky 
městem. 

Koncem minulého školního roku se děti z naší 
školy zapojily do mapování cest do školy s cílem identifi-
kovat potenciálně nebezpečná či nepříjemná místa. Do-
tazníkového šetření se zúčastnilo 540 dětí a 241 rodičů. 

Na setkání koncem května děti představily výsledky 
a jako důležité téma se ukázala potřeba optimalizace 
obsluhy Suchdola i okolních obcí autobusovou dopravou. 
Z návazné diskuse nad identifikovanými nebezpečnými 
místy vzešlo zadání pro dopravní studii:

~ prověření optimalizace MHD
~  zklidnění dopravy na ose (Brandejsovo nám.) - Such-

dolské nám. - Suchdolská – škola (doplnění chybějí-
cích přechodů, opatření potvrzující Zónu 30)

~  zklidnění ulice Suchdolská a doplnění cyklo-
infrastruktury

~ prověření možnosti „školní ulice“.

Rozpracovaná studie řeší především 
prostor před základní školou, kde v hlavních 
pěších trasách navrhuje nové přechody (z ulice  

K Roztokům, Novosuchdolská, Staročeská), zpomale- 
ní aut přijíždějících po Suchdolské vybudováním sta-
vebního prahu v celém prostoru křižovatky s ulicemi 
Staročeská a Za Sokolovnou a navrhuje i další opatření. 
Aktuálně prověřujeme, zda by podobného efektu nebylo 
možné dosáhnout i dočasnými nestavebními úpravami, 
které by byly výrazně rychlejší i levnější.

Každé ráno zažíváme před školou dopravní mazec, ale 
jak vyplývá z dotazníkového šetření, je způsoben jen jed-
nou pětinou dětí dojíždějících autem. Co kdybychom si 
dali za cíl ranní situaci před školou aspoň trochu zlepšit: 
snižme počet aut na polovinu! 

Rodiče, zkuste třeba každý druhý den nepoužít k do- 
pravě ke škole auto. 

Děkujeme všem dětem, rodičům a škole za účast  
v tomto projektu! ~

Více o projektu naleznete na webu spolku 
Pěšky městem: https://peskymestem.cz/skola/
zs-mikolase-alse/ 

[Ing. Petr Hejl, starosta MČ  
a zastupitel za Sdružení občanů Suchdola]

T

N
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Z RADNICE

Dálniční okruh přes Suchdol – probíhá  
posuzování vlivů na životní prostředí
V září 2023 zveřejnilo Ministerstvo životního prostředí dokumentaci vlivů záměru 
„D0 518, 519 Ruzyně–Březiněves“ na životní prostředí v Informačním systému 
EIA na internetových stránkách www.mzp.cz/eia, pod kódem záměru MZP520. 
Připomínky veřejnosti a obcí bylo možné podávat do 4. října, připomínky naší 
městské části jsou zveřejněny na webu MČ v sekci Okruh. 

pondělí 23. září proběhlo v sá- 
le KC Půda na suchdolské rad- 
nici setkání se zástupci Mini-
sterstva dopravy, Ředitelství 
silnic a dálnic a s autory doku-
mentace z firmy Pragoprojekt, 

kteří občanům Suchdola předsta-
vili záměr na výstavbu dálničního 
okruhu středem naší městské části 
se dvěma velkými mimoúrovňovými 
křižovatkami.

Aktuální technické řešení dálnice 
nadále předpokládá mimoúrovňovou 
křižovatku na západ od zástavby na 
Výhledech, do které bude svedena 
silnice II/241 od Statenic. Dále okruh 
pokračuje v tunelu východním smě-
rem až po křižovatku MÚK Rybářka 
před mostem přes Vltavu, ze které 
má vycházet přivaděč Rybářka pro 
napojení Dejvic na dálnici. Hlavní 
tunel přes Suchdol o délce 1970 m je 
navržen jako hloubený, přesypaný, 
v části mezi otočkou autobusů na 
Kamýcké a ulicí Na Mírách by měl 
tento „tunel“ vystupovat přes 7,5 m 
nad stávající terén.

Přivaděč Rybářka je navržen jako 
tunel v délce 980 m vedený pod ulicí 
Na Rybářce, tedy těsně u zástavby  
a vyústěný přes světelnou křižovatku 
do ulice Kamýcká.

Součástí dokumentace jsou také 
modelové výpočty předpokládaného 
počtu aut, které by měly jezdit po 
jednotlivých komunikacích ve výhle-
dovém stavu pro rok 2030, kdy by 
měl být zprovozněn i navazující úsek 
520 okruhu z Březiněvsi do Satalic  
a zprovozněna i tramvaj z Podbaby 
do Suchdola.

Počty aut byly předmětem delší 
diskuse; ředitel pražského závo-
du ŘSD na setkání sdělil, že model 
dopravní situace a kartogramy nelze 
brát úplně exaktně, že důležité jsou 
trendy. Z kartogramů bohužel vyplý-
vá, že s nevyhovující dopravou na Ka-
mýcké se toho po postavení okruhu 
tak mnoho nestane, v kritické situaci 
při uzavírce tunelu se Kamýcká stává 
objízdnou trasou. 

ŘSD odmítlo provést posouzení 
vlivů jiných variant vedení okruhu 

i řešení přivaděčů, tedy například 
posoudit vlivy tunelového přivadě-
če pod ulicí Kamýcká, který by vedl 
přibližně od ulice Ke Střelnici až za 
benzínku. Tento tunelový přivaděč 
požadovaný městskou částí Praha-
-Suchdol by nahradil tunel Rybářka  
a mohl by převést „tranzitní“ dopravu 
mimo ulici Kamýcká. Jak nám bylo 
sděleno, jedním z argumentů vybu-
dování přivaděče Rybářka je, že to 
požaduje MČ Praha 6. 

Ředitel odboru strategie Minis-
terstva dopravy na otázku, proč by 
měl Suchdol s okruhem souhlasit 
a jaké to má pro nás benefity, od-
pověděl, že se nám zlepší dopravní 
obslužnost, protože budeme mít dvě 
napojení na okruh (MÚK Suchdol, 
MÚK Rybářka).

Na žádost ministra dopravy pro- 
běhlo v sále KC Půda v pondělí 23. 
října na téma výstavby okruhu ještě 
jedno setkání, tentokrát s jeho účas-
tí. Opět bylo vysvětlováno, že okruh 
je nezbytný pro dokončení výstavby 
dálnic, je nutný pro udržení rozvoje 

V

Počet všech a nákladních vozidel v obou směrech

rok 2022, 
měření TSK

r. 2030 518, 519, 520,  
aglomerační okruh

r. 2030 bez realizace  
záměru

všechna všechna nad 3,5t všechna nad 3,5t

tunel Suchdol - 95 300 10 050 - -

přivaděč Rybářka - 14 300 820 - -

propojka D7-D8 (aglomerační okruh) - 17 800 1 210 22 900 2 920

II/241 - příjezd do MÚK Suchdol - 14 800 600 - -

II/241 - příjezd do Suchdola 12 700 12 700 430 14 500 560

Kamýcká před přivaděčem Rybářka 16 600 14 300 290 16 700 460

Kamýcká za přivaděčem Rybářka 16 600 21 800 890 16 700 460

Roztocká (Podbaba) 25 500 26 100 770 26 100 660

Roztocká (Sedlec) 8 500 10 500 420 9 700 280

Jugoslávských partyzánů (před Vítězným nám.) 14 500 17 500 490 17 700 540

Evropská (před Gymnazijní) 32 800 24 000 930 33 000 1 210
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ekonomiky a že je v zájmu Prahy i ce- 
lé České republiky.

Velká část diskuse na obou set- 
káních s veřejností byla věnována 
problematice MÚK Rybářka a přiva-
děče Rybářka. ŘSD upozorňovalo 
na zpracovanou Krajinářsko-urba-
nistickou a architektonickou studii 
D0 518 Ruzyně–Suchdol, kterou 
v roce 2022 zpracoval ateliér JK 
architekti. Studie navrhuje odlišné 
řešení vedení přivaděče, s menšími 
negativními vlivy na krajinu a oby-
vatele. Rozdíl od řešení posouze-
ného v dokumentaci EIA spočívá  
v tom, že tunel přivaděče Rybářka 
je prodloužen a podchází dálni-
ci, což by mělo generovat menší 
hlukovou zátěž v oblasti Nového 
Suchdola. Je škoda, že toto řešení 
po tolika letech přípravy výstavby 
okruhu a tvrzeních „jinak to nejde“ 
vymyslel architekt na poslední 
chvíli a nebylo řádně posouzeno  
v procesu EIA. ŘSD alespoň dekla-
rovalo, že v přípravě další doku-
mentace má zájem postupovat 
dle této studie. Opravdu to tedy už 
nejde udělat lépe?

Samostatným problematickým 
bodem bylo zdokumentování vlivu 
stavby a provozu dálnice na přírod-
ní památky a oblast Natury 2000 
– Kaňon Vltavy u Sedlce, kde okruh 
ničí prioritní přírodní stanoviště 
chráněných společenstev. Dalším 
sporným bodem diskuse bylo umís-
tění výduchů z tunelu, které má být 

též upřesněno až v další podrobněj-
ší projektové dokumentaci.

Zástupci Ministerstva dopravy  
a ŘSD byli rovněž upozorněni na to, 
že dle předložených dopravně- inže-
nýrských podkladů povede realizace 
okruhu k významnému nárůstu do- 
pravy v pražské aglomeraci a k pře-
sunu části cestujících z MHD do aut, 
přičemž 2/3 dopravy na okruhu má 
být doprava indukovaná. Řešení pro-
blémů dopravy by dle diskutujících 
občanů mělo spočívat především 
v rozvoji veřejné hromadné dopravy, 
zlepšování podmínek pro chodce  
a cyklisty, snižování poptávky po 
dopravě (např. omezování suburba-
nizace, město krátkých vzdáleností 
či podpora práce z domova), regula-
ci automobilové dopravy apod. 

Veřejné projednání dokumentace 
EIA proběhlo v Kongresovém centru 
na Vyšehradě v pondělí 6. listopadu 
a trvalo od tří hodin odpoledne do 
půl jedné po půlnoci. Veřejného 
projednání se zúčastnili zástupci 
dotčených obcí a městských částí 
a občané, kteří většinou kriticky 
upozorňovali na nedostatky doku-
mentace a nevhodné vedení trasy 
dálnice přes rezidenční, rekreační 
a přírodní lokality hlavního města. 
Velká část připomínek a požadavků 
směřovala k dopracování dokumen-
tace, posouzení variant či odmítnutí 
záměru. Zazněly zde také požadavky 
na podporu a rychlé dokončení okru-
hu, v této souvislosti bylo zejména 

odkazováno na dlouhodobé histo- 
rické trasování okruhu přes Such- 
dol. V diskusi za přítomnosti pa- 
mětníků a účastníků přípravy a pro-
jednávání výstavby v minulosti se ale 
opět ukázalo, že skutečná historie 
plánování okruhu byla poněkud 
jiná. Další příspěvky směřovaly na 
zkvalitnění návrhu stavby, omezení 
vlivů na obyvatele a krajinu. Překva-
pila neúčast představitelů hlavního 
města při projednávání této zásadní 
stavby stejně jako absence většiny 
dotčených orgánů. 

Dokumentací EIA, zaslanými 
připomínkami a vyjádřeními během 
veřejného projednání se bude nyní 
několik měsíců zabývat zpracovatel 
posudku, který doporučí Minister-
stvu životního prostředí další postup 
– vydání závazného stanoviska nebo 
vrácení dokumentace k přepraco-
vání či doplnění. V případě kladného 
stanoviska bude ŘSD pokračovat 
v přípravě dokumentace stavby, 
dle vyjádření představitelů ŘSD na 
veřejném projednání se v optimál-
ním případě předpokládá zahájení 
stavby kolem roku 2027 a dokončení 
po přibližně 4 letech.

S navrženým dálničním okruhem 
není možné souhlasit a v době řešení 
dopadů globální klimatické změny 
je třeba řešit jiné problémy a ne ve 
vleku překonaného názoru zavádět 
kamiony do městské zástavby. ~

[red]

Z RADNICE
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Ocelové město
Okruh kolem Suchdola je velmi aktuální téma, které rezonuje napříč celým  
Suchdolem. Na proběhlých debatách jsme měli možnost diskutovat s těmi,  
kdo mají tolik diskutovanou výstavbu v kompetenci. Na jednom takovém setkání 
byl i suchdolský občan, pan Zdeněk Dvořák.

 pondělí 25. 9. 2023 se konala 
na radnici MČ Praha-Suchdol 
veřejná schůze občanů, kde 
zástupci Ministerstva životního 
prostředí a dalších institucí 
představili projekt SOKP – 

dálnice D0 na trase Ruzyně–Suchdol. 
Zároveň jsme byli vyzváni, abychom 
k projektu předložili své připomínky. 
Pokusím se o malou ilustrativní glosu  
i na tomto místě. 

Na setkání zazněla řada argumentů 
technického rázu, které do záměru 
vnesly zasloužené rozpory, zvláště 
když se hovořilo o nebezpečí zvýšené-
ho hluku, smogu a nepředvídatelných 
otřesech půdy - konkrétně v ulici Na 
Rybářce, kde trasa povede velmi blízko 
bytové zástavby. Kalkul předpokladu 

je nejistý. Přístroje nemohou změřit 
skutečnost, která nastane během sa-
motné realizace a poté při stále větším 
provozu. Je ale s podivem, jak zejména 
z oficiálních míst zde nerezonovalo 
hledisko eticko-estetické. Je to jakýsi 
příznak doby. Současný přístup prefe-
ruje funkčně-technické parametry  
a krásu považuje za cosi nadbytečné-
ho, čím je snad nedůstojné se zabývat 
a co nás zdržuje od užitečného spě-
chu. Tento přístup odstraňuje z krajiny 
ducha, který ji vytvořil, z kterého 
člověk čerpá životní sílu. 

Jako hudebník se s tímto rysem 
současného přístupu ke skutečnos-
tem setkávám dennodenně. V našem 
případě je povýšen nepřetržitý proud 
aut nad přirozenou krásu krajiny, která 

se musí přizpůsobit. Naši předkové 
uměli respektovat ducha krajiny, my 
na to pyšně zapomínáme. Z dlouho-
dobého hlediska se nám to nemůže 
nevymstít. 

Všichni si uvědomujeme, že vnější 
obchvat Prahy je nezbytný. Je ale nut-
no zvážit jiná, přijatelnější řešení, která 
by korespondovala s krásou krajiny, jež 
nám byla s důvěrou svěřena. ~

[Zdeněk Dvořák]

Celé znění článku si můžete přečíst 
na webu městské části v sekci Such-
dolské listy: https://praha-suchdol.cz/
suchdolske-listy/.

V

KOMUNIKACE S RADNICÍ
Městská část nabízí svým občanům pro vzájemnou komunikaci  

používat bezplatnou aplikaci MojeObec, pomocí které budete dostávat zprávy  
o dění v městské části nebo naopak můžete zasílat hlášení  

o problémech či závadách. 

Díky aplikaci MojeObec budete mít též stále při ruce kontakty na úřad  
a důležitá telefonní čísla pro hlášení poruch či tísňová volání.

Aplikace MojeObec je ke stažení zdarma pro chytré mobilní telefony  
s operačním systémem Android nebo s operačním systémem iOS  

(iPhone).

Další informace jsou na webu městské části.

NÁZORY OBČANŮ

Vánoční provoz knihovny, KC Půda a úřadu MČ (27.– 29. 12. 2023)
~ Místní veřejná knihovna bude přes svátky uzavřena.

~ Komunitní centrum Půda bude přes svátky uzavřeno. V KCP nejsou plánovány pravidelné aktivity, 
cílové skupiny kopírují období školních prázdnin.

~ ÚMČ – podatelna ve dnech 27.–28. 12. 2023: běžný provoz; 28. 12. po polední přestávce podatelna 
bude poskytovat pouze služby bez poplatku, z důvodu uzavření a inventarizace pokladen na konci 

kalendářního roku (dne 29. 12. 2023 podatelna uzavřena).
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Realizujeme vaše TRUMFY PRO SUCHDOL
 letošním roce jste navrhli cel-
kem 6 projektů, pro které jste 
hlasovali a vybrány byly tyto:
Dopravní mini dráha z umělé 
pryže na Komunitní zahradě 

Suchdol. Na začátku školního roku 
proběhla realizace a s dětmi a rodiči 
z MK Rybička (navrhovatelé projek-
tu) jsme dráhu slavnostně otevřeli  
k užívání. Dráha je vhodná pro nej- 
menší děti do asi 8 let. Na odráže-
dlech či koloběžkách mohou děti 
projíždět dráhu a učit se dopravní si-
tuace – přednosti, značky, ale i pravá 
a levá strana, míjení v protisměru 
a ohleduplnost k ostatním „řidičům“. 
Po ukončení hry je správné zaparko-
vat vozítka na vyznačené parkovací 
stání a učit děti si po sobě hračky 
uklízet. To platí i v celém areálu za-
hrady. Každé hřiště má svůj provozní 
řád a jeho dodržováním se prodlužu-
je funkční stav herních zařízení. 

Dalším trumfem bylo Pítko na 
komunitní zahradě. To je již také in-
stalováno a na konci léta až do zimní 
odstávky již sloužilo návštěvníkům. 

Podařila se zrealizovat vodovodní  
a elektro přípojka, a tak zahrada 
bude komfortnější a v další sezóně 
nabídne návštěvníkům možnosti 
piknikování, soukromých oslav  
a pořádání komunitních festivalů. 

S realizací třetího trumfu – Kniho- 
budky – se čekalo na ukončení před- 
chozích nákladnějších projektů. 
Knihobudky se přes zimu připraví  
a s jarem bychom je rádi umístili do 
veřejného prostoru, aby sloužily  
k uložení knih pro další čtenáře. ~

V

MOHLO BY VÁS ZAJÍMAT

Zastupitelstvo MČ Praha-Suchdol na 
svém jednání ze dne 21. 9. 2023 kromě 
jiného:

~ schválilo rozpočtové provizorium pro 
měsíční čerpání rozpočtu MČ Praha- 
-Suchdol na rok 2024 do výše 1/12 celo-
ročního objemu schváleného rozpočtu 
na rok 2023.

~ schválilo realizaci projektu Hospoda-
ření s dešťovými vodami na radnici MČ 
Praha-Suchdol v celkových předpo-
kládaných nákladech 2,2 mil. Kč za 
podmínky poskytnutí dotace z OPŽP  
v první polovině roku 2024.

~ schválilo bezúplatnou směnu částí 
pozemků o celkové ploše 266 m2 mezi

městskou částí Praha-Suchdol,  
IČ 00231231, která do směny vkládá 
pozemky v k.ú. Suchdol zapsané na LV1, 
které má ve své správě:

- parc.č. 2272/163 (část pozemku 
parc.č. 2272/3), plocha 79 m2, druh 
pozemku: ostatní plocha;
- parc.č. 2269/30 (část pozemku parc. 
č. 2269/14), plocha 187 m2, druh pozem-
ku: orná půda

a Ing. Petrem Basařem a Mgr. Blankou 
Šebelovou, kteří do směny vkládají 
pozemek v k.ú. Suchdol zapsaný na  
LV 1447:

- parc.č. 2272/164 (část pozemku 
parc.č. 2272/5) plocha 266 m2, druh 

pozemku: ovocný sad vč. podmínek 
směny pozemků: směna bude provede-
na bez finanční kompenzace ze strany 
MČ; náklady na geometrický plán, 
znalecké posudky a vklad do katastru 
nemovitostí hradí MČ.

~ schválilo záměr prodeje zastavěného 
pozemku parc.č. 936/6 o velikosti 2 m2

majitelům sousední nemovitosti: Mar- 
kétě Pospíšilové a MUDr. Ronaldu Pos- 
píšilovi, za cenu dle cenové mapy ve 
výši 11 700 Kč/m2 za podmínky, že noví 
majitelé uhradí náklady za vypracování 
znaleckého posudku a náklady za podá-
ní vkladu do katastru nemovitostí.

Kompletní zápisy ze zasedání zastupitelstva a rady městské části jsou k dispozici i na stránkách www.praha-suchdol.cz. 
Přečíst si zápis on-line můžete i v místní veřejné knihovně, kde je přístup k internetu zdarma.

Z JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA

Příští zasedání Zastupitelstva městské části Praha-Suchdol se koná ve čtvrtek 8. února 2024 od 18 hodin.

TRUMFY PRO SUCHDOL 2024
Zapojte se do participace a podejte 
návrh na vylepšení veřejného prosto- 
ru na Suchdole.
Maximální výše projektu: 500.000 Kč. 
Termín pro odevzdání návrhů je  
pondělí  22. ledna 2024. 
Nabízíme osobní konzultace na  
radnici: středa 13. 12., středa 10. 1. 
2024 od 19 do 21 hod. 
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MOHLO BY VÁS ZAJÍMAT

Radnice naší městské části prošla reorganizací
platností od 1. 10. 2023 rada 

městské části na můj návrh 
schválila nový Organizační  
řád Úřadu MČ Praha-Suchdol, 
Místní veřejné knihovny a Ko-

munitního centra Půda, v souladu  
s § 94, odst. 2b zákona o hl. m. Praze 
(131/2000 Sb.). Co to znamená?

Stěžejní změnou v organizační 
struktuře byl vznik samostatné-
ho Odboru vedlejší hospodářské 
činnosti, který vznikl odloučením od 
Odboru hospodářské správy obec-
ního majetku, samotný tento odbor 
byl přejmenován na Odbor správy 
majetku. Snížil se tím počet za-
městnanců naší radnice. Vedle výše 
popsaného jsem od svého nástupu 
v létě minulého roku udělala několik 
restrukturalizačních změn, a to mo-

dernizací a reorganizací, které vedly 
k nepotřebnosti několika pracovních 
míst a k jejich zrušení.

Vyčlenění hospodářských čin-
ností z odboru správy majetku patří 
mezi změny stěžejní. Tato změna 
byla vyvolána narůstajícím množ-
stvím hospodářských činností, které 
městská část provozuje. Posledním 
impulsem k takovému rozhodnutí 
bylo otevření hřbitova.

Byť se jedná o činnost dotovanou 
z městské části, z hlediska proces-
ního spadá do hospodářských čin-
ností, protože se uzavírají nájemní 
smlouvy. Z hlediska procesního je 
důležitý profesní profil zaměstnanců 
odborů.

Zatímco správce majetku ví, jak 
opravit dům nebo auto, a optima-

lizuje náklady při správě majetku, 
hospodářská činnost vyžaduje 
znalost nájemních smluv a tvorby 
finančních analýz a zahrnuje i výno-
sovou stránku. Jedná se o odlišné 
profesní profily zaměstnanců.

Samotnou reorganizací nedošlo 
k žádné změně, kterou by suchdol-
ští občané pocítili. Reorganizace 
se týká pouze vnitřních procesů 
radnice. Ke změnám došlo na pozi-
cích, které se souhrnně (moderně) 
nazývají back office. ~

[Ing. Anna Genzerová,  
tajemnice ÚMČ]

S

N
Změny v možnostech odkládání odpadů v Praze

a území hlavního města existují 
dva základní typy stanovišť: 
venkovní – volně přístupné 
všem občanům a domovní – 
umístěné v domovním vybave-

ní, na dvorcích apod.
Domovní stanoviště – u nich byl již 

v průběhu roku zaveden tzv. multiko-
moditní sběr (ve variantě 3v1). Jedná 
se o společný sběr komodity kovy, 
nápojové kartony a plasty do jedné 
nádoby. Tato novinka funguje velmi 
dobře a od občanů město zazname-
nává kladné ohlasy.  V rámci této 
změny byla každá nádoba na plast 
polepena návodnou samolepkou  
ŠE3VEC a systémovou samolepkou. 
Dále byl do domovního vybavení umís-
těn informační materiál v podobě 
letáku, který tuto novinku daným 
obyvatelům více specifikuje. 

Venkovní stanoviště – u veřejných 
stanovišť bude v následujících mě-
sících zaveden sběr ve variantě 2v1, 
také nazýván „multikomoditní sběr“, 
pouze v jiném složení, a to společný 
sběr pro komoditu plasty a nápojové 
kartony do jedné nádoby. 

Důvody změny jsou následující: 
nápojové kartony jsou komodita, jejíž 
samostatný sběr je velmi nákladný. 

Ročně stojí HMP asi 22 mil. Kč a obsah 
nádob je ve většině případů znečiš-
těn příměsí jiných odpadů; skutečný 
podíl nápojových kartonů po dotřídění 
se pohybuje okolo 50 % původního 
množství. V roce 2022 činila produkce 
nápojových kartonů z celého území 
hl. m. Prahy 1127 tun z celkového 
množství 63 650 tun využitelných slo-
žek komunálních odpadů, které byly 
odloženy do sběrných nádob. Kovové 
obaly budou i nadále sbírány samo-
statně, u této komodity je naopak 
čistota velmi dobrá a po dotřídění 
obsahují minimum nečistot. Občané 
si na tuto komoditu zvykli a vysbírané 
množství každý rok narůstá. Svozová 
společnost Pražské služby, a.s. navíc 
disponuje třídicí linkou uzpůsobenou  
k dotřídění kovů. Dalším důležitým 
faktorem je budoucí zavedení záloho-
vého systému v ČR, který zcela jistě 
změní strukturu sbíraného odpadu 
nejen v Praze. 

Samotný přechod byl detailně 
rozpracován a ke každému stanovišti 
v Praze se přistupovalo individuál- 
ně. Během podzimu letošního roku 
docházelo na celém území Prahy  
k postupnému stahování nádob na 
nápojový karton. Na stanovištích, kde 

to bude z kapacitních důvodů potřeba, 
bude přidána další nádoba na multiko-
moditu, aby nedocházelo k přeplňo-
vání stávajících nádob a k nepořádku 
v okolí stanoviště. Každá nádoba na 
plast bude polepena samolepkou. 

Do konce roku 2023 by měly 
všechny nádoby na plast být nově 
multikomoditní. K výměně nádob 
nebude docházet na stanovištích, 
kde jsou žluté nádoby na plast nepo-
škozeny. ~

[red]        
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Jak a čím v zimě topíme, má výrazný vliv na kvalitu ovzduší v Praze. Kouř nemá 
plot, a to, co dýcháme, ovlivňuje zdraví všech obyvatel hlavního města Prahy. 
Přechod na čistší způsob vytápění může přinést mnoho výhod pro zdraví naše, 
našich sousedů i pro životní prostředí Prahy v lokálním i celopražském hledisku.

Kouř nemá plot aneb kvalitu ovzduší  
v Praze ovlivňuje i to, jak a čím topíme

L okální topeniště (kamna na 
pevná paliva, jako je uhlí, koks, 
dřevo) jsou častými viníky emi-
sí škodlivých látek v pražském 
ovzduší v zimních měsících. 

Jednou z nejškodlivějších látek  
v ovzduší je benzo[a]pyren, který 
může způsobit řadu zdravotních pro-
blémů, včetně onemocnění dýcha-
cích cest a rakoviny. Většina emisí 
benzo[a]pyrenu v Praze pochází 
ze starých neefektivních topenišť, 
anebo je důsledkem nevhodného 
způsobu topení. 

Pražské zastupitelstvo schválilo 
vyhlášku, která omezuje topení tuhý- 
mi palivy v době smogových situací 
a zakazuje topení uhlím, uhelnými 
briketami a koksem v nevyhovujících 
kamnech a kotlích. Dále pak schválilo 
regulaci spalování suchého rostlinné-
ho materiálu v otevřených ohništích 
za účelem jeho likvidace. Možností, 
jak se zbavit větví, listí a jiného ma-
teriálu například ze zahrad, je několik 
(biopopelnice přistavená zdarma, 
kontejnery na rostlinný odpad, sběr-
né dvory), tak není spalování tohoto 
materiálu potřeba. Obě vyhlášky si 
kladou za cíl přispět ke zlepšení kvali-
ty ovzduší a pohody v Praze.

Jak tedy může každý z nás k čistší-
mu ovzduší přispět? Zajímejte se o to, 

co vychází z vašeho komína a buďte 
ohleduplní k okolí: 

~ Sušte dřevo minimálně jeden 
až dva roky: suché dřevo zaručuje 
efektivnější spalování a snižuje emise 
kouře.

~ Nespalujte odpad: odnesete-li 
odpadky do kontejnerů na tříděný od-
pad, přispějete k recyklaci a omezíte 
znečištění.

~ Neduste oheň: nastavte regulač-
ní klapky tak, aby kyslík mohl k palivu. 
Nedostatek kyslíku zvyšuje emise 
škodlivých látek.

~ Přikládejte častěji a méně: menší 
dávky paliva zlepšují kvalitu spalování 
a snižují emise.

~ Pravidelně vše čistěte: udržová-

ní kotle a komína v čistotě zlepšuje 
jejich účinnost a bezpečnost.

~ Používejte moderní topidla:  
staré kotle vypouští více prachu  
a škodlivých látek do ovzduší. Využij-
te dotační programy k jejich obměně.

~ Udržujte teplotu spalin za kotlem  
a kamny 150 až 250°C: optimální tep-
lota spalin zabraňuje ztrátě tepla  
a kondenzaci dehtu.

~ Nevytápějte přírodu: topte pouze 
tam, kde je to nezbytné.

~ Topte tak, jak chcete, aby topil 
váš soused: vaše topení ovlivňuje 
kvalitu ovzduší, které dýchají všichni.

Děkujeme za vaši snahu o čistší 
ovzduší v Praze! ~

[red]

Řešení šachových úloh.
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Pěšky do školy 2023
Ve spolupráci s neziskovou organizací Pěšky městem pořádala MČ Praha-Suchdol 
tradiční výzvu Pěšky do školy, jejímž cílem je přispět ke zklidnění dopravy, zvýšení 
bezpečnosti a zlepšení životního prostředí v okolí škol a zároveň podpořit zdravý 
pohyb dětí.

Soutěž proběhla v týdnu od 18. do 
22. září a zúčastnilo se jí 12 tříd ze ZŠ 
Mikoláše Alše a 3 třídy z MŠ K Roz-
tokům (celkem téměř 380 dětí). Děti 
každý den zapisovaly do tabulky, jak se 
dopravily do školy. Celý bod získaly za 
cesty pěšky, na kole, koloběžce či MHD. 
Pokud jely autem, zastavily aspoň 300 
m od školy a zbytek cesty šly pěšky, 
získaly půlku bodu. Některé třídy 
dostaly body i za doprovodné aktivity 
(měření prašnosti, výtvarné činnosti 
související s dopravou apod.).

V průběhu října byly vyhlášeny vý- 
sledky a předány odměny dětem a tří- 
dám. V kategorii základní školy (ZŠ 
Mikoláše Alše) zvítězila třída IV. A  
a získala odměnu v hodnotě 2500 Kč.  
Na druhém místě se umístila III. B (od-
měna 2000 Kč) a na třetím místě III. A 
(odměna 1500 Kč). V kategorii mateř-
ské školy zvítězila třída Soviček z MŠ  
K Roztokům a získala odměnu v hod-
notě 1500 Kč. Druhé místo obsadily 
Veverky (1000 Kč) a třetí místo Zajíčci 
(500 Kč). Všechny děti, které se zú-
častnily soutěže, obdržely diplom.

Děkujeme za spolupráci paním ře- 
ditelkám a pedagogům suchdolských 
základních a mateřských škol a za 
organizační podporu spolku Pěšky 
městem a Magistrátu hl. m. Prahy. 
Akci koordinovaly paní učitelka Dalia 
Peterová a suchdolská zastupitelka 
Gabriela Lněničková. ~

[Ing. Gabriela Lněničková, MBA]

MOHLO BY VÁS ZAJÍMAT
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HASIČSKÝ ODSTAVEC

ejlepší výjezdy jsou ty se 
šťastným koncem. Třeba když 
se podaří najít někoho, kdo se 
ztratil, včas se uhasí střecha 
nad hlavou nebo se podaří 

pochytat vosy zabydlené na našem 
balkoně. Ta radost a vděk těch, kteří 
si zavolali hasiče na pomoc a dobře 
to dopadlo, je takový bonus k práci 
dobrovolného hasiče. Být dobrovol-
ným hasičem je však mnohdy práce 
poměrně nevděčná, a proto ji člověk 
musí dělat hlavně se srdcem na 
pravém místě.

K čemu suchdolští hasiči v po-
slední době vyjížděli?

~  16. 8. Bouřka – čerpání vody a lik-
vidace popadaných stromů v ul.  
V Kolkovně, Nikoly Tesly, Za Lány 

~  24. 8. Zasypání uniklé nafty  
v ul. Jílkova 

~  1. 9. Požár chatky v ul. Štěpnice 
(planý poplach) 

 ~  2. 9. Taktické cvičení – záchrana 
osob z vody, Sedlec 

~  6. 9. Likvidace bodavého hmyzu  
v ul. Nad Dolíky a Ke Kolonii 

~  9. 9. Kouř v domě, ul. Kamýcká 
(zahoření květníku) 

~  10. 9. Likvidace bodavého hmyzu, 
ul. Na Ořechovce 

~  20. 9. Likvidace bodavého hmy-
zu, ul. Kamýcká 

~  25. 9. Likvidace bodavého hmyzu, 
ul. Suchdolská 

~  5. 10. Pátrání po pohřešované 
osobě, Únětice (nalezena, předá-
na PČR a ZZS) 

~  4. 11. Požár střechy průmyslové 
budovy s nábytkem na pražském 
Zličíně.

[red]

Suchdolští hasiči
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nešní exkurzi začneme u zá- 
kladní školy. Naproti škole 
se nachází ulice Staročeská, 
své jméno nese podle domků 
venkovského typu, které byly 

vystavěny na počátku 20. století za 
1. republiky, dnes jsou většinou již 
přestavěné. Původní název ulice byl 
však Družstevní, a to podle obchodu 
družstva Včela, který se nacházel 
na začátku ulice. K přejmenování na 
ulici Staročeskou došlo po připojení 
Suchdola ku Praze po roce 1968.

Ulici Staročeskou protíná ulice  
K Drsnici. Dříve se jmenovala Alšova 
podle významného českého malíře 
Mikoláše Alše, který na Suchdole 
působil. Svůj název získala zřejmě již 
před 2. světovou válkou. K přejme-
nování došlo po připojení Suchdola 
ku Praze. A jak k svému názvu došla? 
Zde si dovolím citovat z Pražské-
ho uličníku, kde je uvedeno: Ulice 
směřuje k místu mezi Sedlecem a 
Roztokami, kde jsou Drsnické skály, 
nad kterými je místo od nepaměti 
nazývané Drsnice. Původ tohoto 
názvu je odvozen od kamenitého, 
drsného terénu v této oblasti.

O kousek dále nalezneme ulici Ke 
Kolonii. Název této ulice patří k těm 
mladším. Dříve se zde totiž nacháze-
lo jen několik domků na konci obce, 
kde dál byly jen pole a zahrádkářská 
kolonie. Ta sem byla přestěhována  
z Troje v roce 1957. Tehdy se totiž  
na Císařském ostrově započalo  
s výstavbou nové Ústřední čistírny 
odpadních vod a zdejší zahrádkáři 
museli uvolnit pozemky potřebné 
pro tento projekt. Nové místo pro 
zřízení zahrádek hl. m. Praha poskyt-
lo na Horním Sedlci, kde postupně 
vznikaly osady Drsnice, Na Rybářce, 
Na sedlecké skále.

Další ulice vznikla v místech, kde 
se nacházelo velké zahradnictví ro- 
diny Kouteckých. Původně se jme- 
novala Zahradní. V 50. letech zde by- 
ly postaveny domky, resp. dvojdom-
ky pro příslušníky armády a byla tak 
přejmenována na Armádní.

Další vojenské domky byly posta-
veny na protější straně pole v ulici 
Na Vrchmezí. Tato ulice se nachází 
na rozhraní dvou katastrů: Suchdola 
a Sedlce. Byla takto pojmenována již 

v roce 1925, kdy byl Sedlec připojen 
ku Praze. Název byl odvozen od po-
lohy ulice na „vrchní mezi“, tedy na 
rozhraní Velké Prahy a obce Suchdol 
u Prahy. ~

[Zuzana Kučerová, kronikářka]

Zdroj: Pražský uličník, kronika MČ 
Praha-Suchdol, 

www.historiesuchdola.cz,  
Mapy.cz, pamětníci

Tentokrát o ulicích Staročeská,  
K Drsnici, Ke Kolonii a Na Vrchmezí

UŽ VÍM, KDE BYDLÍM 

Ulice Staročeská – pohled od nynější 
zastávky autobusu, zcela vpravo 
bývalý obchod 

Původní zahradnictví – dnes ulice 
Armádní

Dnešní kolonie na Horním SedlciPůvodní zahrádky na Císařském  
ostrově

Děkujeme, že v Zóně 30 dodržujete  
maximální povolenou rychlost.
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Jak nás v jeden den dělilo sto let aneb  
gratulace občánkům i jubilantům

ruhou říjnovou sobotu jsme 
slavnostně přivítali nová such- 
dolská miminka. Podzimního 
Vítání občánků se zúčast- 
nilo 14 rodin – 8 holčiček  

a 6 chlapečků v náruči svých rodi-
čů. Pro radost jim přišly zazpívat 
tentokrát samé holčičky z oddělení 
Lišek a Medvědů z MŠ Gagarino-
va. Mladí rodiče se tak z básniček 
dozvěděli, k čemu jsou kluci na 
světě a k čemu zase holčičky. Je to 
spravedlivě rozdělené a funguje to 
po staletí. Blahopřát rodičům přišel 
pan starosta a paní místostarostka 
městské části. Rodiče se zapsali do 
suchdolské pamětní knihy, vyfotili 
se společně se svými blízkými a od- 
nesli si upomínkové dárečky s bla-
hopřáním. 

Ovšem tímto sobotní gratulace 
neskončila. Po odchodu miminek 
se začala připravovat v sále centra 
velká oslava, a to přímo stoletá! 
Suchdolská jubilantka Milena Proš- 
ková oslavila své 100. narozeniny 
v kruhu rodiny a přátel. Ti pro ni 
přichystali krásné setkání s pohoš-
těním, muzikou a spoustou vzpo-
mínek. I k takovým příležitostem je 
prostor komunitního centra vhodný. 
Ne každý den se poštěstí  blahopřát 
mnoho štěstí do nového života ma-
lým miminkům a zároveň gratulovat 
k tak významnému výročí. 

Ostatním letošním jubilantům, 
kteří oslavují své 70., 75., 80., 85., 
90. a víceleté výročí posílá vedení 
městské části gratulaci s dárkovou 
poukázkou do místních obchodů 
a také je zve na setkání s drobným 
pohoštěním, poslechem country 
muziky a povídáním se suchdolskou 
kronikářkou – kde jinde než do KC 
Půda. 

Přejeme všem hodně zdraví, 
opatrujte se a budeme se těšit na 
další setkání. ~

[Zuzana Krumpholcová,
vedoucí kultury]

D
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Pozvání na výstavy 

Tříkrálová sbírka  

e středu 1. listopadu jsme za-
hájili společnou výstavu dvou 
výtvarníků – grafik František 
Juřina představuje své praž-
ské veduty a Zapomenuté 

Horoměřice a malíř původem z Ar-
ménie Tigran Poghosyan vystavuje 
své olejomalby. 

Zatímco detailní Juřinovy gra-
fiky v tužce zachycují historickou 
Prahu a Horoměřice – např. různé 
pražské věže, mosty a nádraží, 
Poghosyanovy barevné oleje pre-
zentují jeho rodnou Arménii  
v architektuře i v přírodě. 

Oba spojila dohromady Praha, 
neboť je to město s bohatou histo-
rickou podobou, ale také s novými 
moderními prvky, které jsou v sou-
časnosti oblíbené mezi výtvarníky. 
Malíř Poghosyan chce své výtvarné 
dovednosti zúročit dalším studiem 
na AVU v Praze a grafik Juřina si 
výstavu daroval ke svému význam-
nému životnímu jubileu. 

Výstava bude v Alšově kabinetu 
do 6. prosince a můžete ji navští-
vit ve všední dny v době otevření 
radnice. 

V prosinci ještě zahájíme další 
výstavu, i tentokrát bude tématem 
Praha, a to Očima cizinců. Před-
stavíme ukrajinské studenty, kteří 
navštěvují aktivity na podporu 
integrace v rámci KC Půda a prožili 
v rámci Letní intenzivní školy a pří- 

městského tábora spoustu zážit-
ků, kreativity a fotografování, se 
kterými se podělí na připravované 
výstavě. 

Suchdolská výstavní síň je 
vhodným prostorem pro začínající 
umělce, kteří zde můžou realizovat 
svoji první výstavu. V příštím roce 
připravujeme prezentaci výtvar-
ných děl suchdolských nadšenců, 
kteří malují různými technikami. 

Také z nedalekého Turska při- 
jede se svým voňavým dřevem 
sochař Martin Patřičný, který umí 
ze dřeva poskládat a umělecky 
podat neskutečné umění. Možná si 
ho pamatujete z televizního seriálu 

na ČT „Kus dřeva ze stromu“ nebo 
jste četli jeho knihu o dřevě. 

Pokud máte rádi vůni dřeva, tak 
již nyní můžete přijmout pozvání 
na přednášku Martina Patřičného 
do nové pobočky Městské knihov-
ny v Praze 6, kde 13. prosince od  
17 hodin v sále na Petřinách před-
staví Tajemství dřeva: Jak využít 
obrazy a kresby ve dřevě v sochař-
ství a ve výtvarné práci. ~

[Zuzana Krumpholcová,  
vedoucí kultury]

e dnech 1.–14. ledna 2024 se 
na Suchdole opět uskuteční 
Tříkrálová sbírka. Tato sta-
robylá tradice se proměnila 
v největší dobročinnou akci 

v Česku. Konkrétním rodinám 
může mimo jiné pomoci s úhra-
dou školních obědů, pomůcek, 
zájmových kroužků, sportovního 
vybavení či škol v přírodě. 

Letos se pro Charitu v celé ČR 
vybralo 161,3 mil. Kč, z toho v Such-
dole 20 717 Kč, z této částky nám 
bylo 65 %, tj. 13 460 Kč vráceno. 
Tato částka byla se souhlasem 

starosty MČ Praha-Suchdol a far-
nosti sv. Matěje věnována potřeb-
né soukromé osobě s více dětmi 
na nákup konkrétních předmětů. 

V neděli 7. ledna 2024 ve 14:30 
hod. děti-koledníci zazpívají u bet- 
léma na Suchdolském náměstí a po- 
žádají přítomné o příspěvek pro 
Charitu. Přijďte a zúčastněte se 
společné dobročinné akce s přiná-
šením poselství naděje. 

Krásný, pokojný a požehnaný 
čas! ~

[Marie Ryantová]

V

V
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MOHLO BY VÁS ZAJÍMAT

Klasická kytara na Suchdole

Venku s Wenku

řed dvěma lety otevřela ZUŠ 
v Praze 6 – Břevnově svou po- 
bočku také na Suchdole,  
v prostorách KC Půda 
v budově radnice. Díky 

vstřícnosti jejího ředitele Miloslava 
Tenglera se otevřely nové možnosti 
pro jednotlivé hudební nástroje. 

Výuku hry na klasickou kytaru 
vede Zdeněk Dvořák, profesor Mezi-
národní konzervatoře v Praze, jinak 
suchdolský rodák. Z jeho iniciativy 
se na Suchdole v minulém roce 
představili na dvou koncertech svě-
tově proslulí kytaristé Pavel Steidl  
a Petra Poláčková. 

Letos se ještě bude konat v rám- 
ci festivalu další koncert v pátek  
1. prosince – Jan Tuláček (kytara), 
Adéla Štajnochrová (housle) a An-
dreas Torgensen (viola) představí 
kytarová tria českého barokního 
skladatele Václava Tomáše Matějky 
(1773–1830) u příležitosti 250. výročí 
jeho narození.

V příštím roce se chystá další sé-
rie koncertů, na nichž se představí 
vybraní studenti, kteří získali oce-
nění na celostátních i mezinárod-
ních soutěžích. Přijede nám zahrát 
loutnista Jindřich Macek se svojí 
dcerou, houslistkou Leou Macko-
vou. Jeho koncert doplní přednáška 

Jiřího Čepeláka, který pohovoří 
o stavbě loutny a způsobu práce 
starých loutnařů. Probíhá jednání  
s dalším hostem – Adamem Tvrdým, 
jazzovým kytaristou a skladatelem. 
Všichni příznivci těchto hudebních 
večerů budou mít tak ojedinělou 
příležitost seznámit se blíže se svě-
tem klasické kytary a loutny, poznat 
její interprety a ocenit jejich umění.

V této souvislosti jsme požádali 
Zdeňka Dvořáka o krátký rozhovor.

Jak vznikla myšlenka uspořádat 
kytarový festival na Suchdole?
Kromě pedagogické práce jsem za-
ložil také nahrávací studio Principi-
um, v němž jsem realizoval nahráv-
ky předních českých i zahraničních 
klasických kytaristů. Seznámil jsem 
se s nimi, sledoval jejich repertoár, 
mnozí jsou dodnes mými přáte-
li. Díky tomu se mohl uskutečnit 
koncert Pavla Steidla nebo Petry 
Poláčkové. 

Můžete nám přiblížit vaši práci 
hudebního pedagoga? Vychoval 
jste celou generaci vynikajících 
interpretů.
Nechci mluvit přímo o způsobu mé 
výuky, ale spíše o tom, co mi leží 
na srdci zejména v poslední době. 

Vycházím ze své mnohaleté peda-
gogické zkušenosti. Chtěl bych žáky 
a studenty uvést do niterného světa 
hudby, ukázat jim zákonitosti vnímá-
ní rytmu, intervalu, stupnice, vést je 
k citlivému frázování, ke schopnosti 
pochopit a vyjádřit ducha skladby. 
Vím, že dnes jsou děti zahlceny po-
vinnostmi a různými aktivitami, že 
na cvičení na nástroj někdy nezbývá 
čas, přesto bych rád dosáhl toho, 
aby žák rád cvičil a hrál, aby nalezl 
ve svém nástroji zdroj vnitřní rados-
ti, aby uměl zahrát sobě i ostatním  
a tím posouval svůj hudební vývoj. 
Za tři roky mého působení na Such- 
dole jsem poznal řadu talentova-
ných a nadšených žáků. 

Jaké plány máte do budoucna?
Pokud bude dost sil, rád bych se do-
čkal více klidu a mezilidské důvěry. 

Děkujeme za osvětu klasické  
kytary a budeme se těšit na kon-
certy. ~

[Zuzana Krumpholcová, 
vedoucí KC Půda]

daptační (teambuildingové) 
kurzy umožnily dětem lépe se 
poznat se spolužáky a tříd- 
ními učiteli. Děti získaly nové 
zkušenosti a užily si i dosta- 

tek zábavy. Cílem těchto kurzů byla 
i prevence výskytu rizikového cho- 
vání.

Agentura Wenku připravila pro 
děti řadu úkolů, které vedly k posí-

lení sebedůvěry a sebevědomí dětí. 
Děti překonávaly různé výzvy. 

Z místnosti musely uniknout pří-
šeře, která se živila zvukem, pomocí 
přesunu na židlích. Vymyslet strate-
gie, jak ve velice krátkém časovém 
úseku odkódovat jaderný reaktor, 
zachránit topící se námořníky, na 
společných lyžích projet slalomem 
či propojit ropovody a zachránit 

planetu. Tyto výzvy je vedly k uvě-
domování si svých silných stránek 
a schopností. Aktivity, které děti 
zažily, podpořily jejich spolupráci 
a komunikaci. Dětem z Ukrajiny se 
naskytla příležitost prostřednictvím 
aktivit prolomit jazykovou bariéru  
a upevnit si své místo ve třídě.

Děti by bez vzájemného naslou-
chání, respektování a pomáhání si 

V říjnu tohoto školního roku se nám podařilo za finanční podpory The Kellner 
Family Foundation a ve spolupráci s agenturou Wenku zorganizovat pro devět 
tříd z druhého stupně adaptační a teambuildingové třídenní pobyty v rekreač-
ním středisku Lites v Mukařově u Mnichova Hradiště. 

A

P

ZE SUCHDOLSKÝCH ŠKOL



23

SU
C

H
D

O
LS

K
É

 L
IS

TY
4/2023

Jazykové zájezdy do Velké Británie, Dánska a Francie

si největší tradici má týdenní 
jazykově-poznávací zájezd do 
Velké Británie, který se koná 
vždy na začátku školního roku 
a účastní se ho převážně žáci 

devátých ročníků. Destinace jsou 
vždy přímořské, na jihu Anglie.  
Žáci jsou ubytováni po skupinách  
v hostitelských rodinách. Dopole-
dne tráví čas ve škole, kde se pod 
vedením zkušených lektorů zdoko-
nalují v angličtině, odpoledne jsou 
pro ně připraveny poznávací výlety 
v kombinaci kultury a přírodních 
památek. Na zpáteční cestě si užijí 
celý den v Londýně a navštíví nej-
známější památky, o kterých se učili 
v hodinách anglického jazyka.

O celou skupinu je vždy výborně 
postaráno, program je zajímavý a pří- 
nosný, děti se zdokonalí v angličti- 
ně a zbaví se nejistoty v kontaktu  
s rodilými mluvčími. 

Od jara roku 2018 se žáci osmých 
tříd účastní výměnného programu 
se školou v Dánsku. Součástí praž- 
ské části programu je prohlídka 
Prahy, sportování v lanovém centru, 
bowlingový turnaj, exkurze do Tere- 
zína a žáci se také spolu s dánskými 
kamarády zapojují do výuky. Spo- 
lečný program končí kolem 16. ho- 
diny a zbytek dne děti tráví se svý- 
mi hostitelskými rodinami, které 

připravují individuální program. 
V Dánsku je pro naše děti připra-

vena partnerskou školou obdobně 
bohatá nabídka aktivit. Den začíná 
návštěvou školy, kde jsou všechny 
děti přítomny zahájení vyučování,  
a potom už vše probíhá podle pře-
dem připraveného plánu – návštěva 
Legolandu, prohlídka města Odense 
a muzea H. CH. Andersena. Nechybí 
ani sportovní vyžití, jako například 
cyklistický výlet na hrad Egeskov, 
turnaj v minigolfu na mořské pláži 
či gymnastika v moderně vybavené 
tělocvičně. Veškerá komunikace 
probíhá v angličtině.

Dosavadní zkušenosti naší školy 
s pobytem žáků v Dánsku svědčí 
o tom, že ačkoliv je pro děti zprvu 
obtížné vystoupit z komfortní zóny, 
absolvování takové akce je vždy 
velmi pozitivně ovlivní. Poskytne 
`jim intenzivní nevšední zážitky a ze- 
jména motivuje k dalšímu studiu 
anglického jazyka.

Úplnou novinkou je jazykově-
-poznávací zájezd do Francie pro 
žáky osmých tříd. V Montpellier 
strávily děti šest dní, z nichž pět dní 
navštěvovaly jazykový kurz v místní 
jazykové škole Accent Français, 
která již od roku 1998 nabízí širokou 
škálu kurzů francouzského jazyka 
pro cizince. Každé dopoledne se 

žáci věnovali výuce francouzštiny 
pod vedením kvalifikované lektorky 
za využití moderních technologií. 
Výuka probíhala pouze ve francouz-
štině, kterou si žáci dále mohli pro-
cvičovat v každodenních situacích, 
a to hlavně v komunikaci s rodinou, 
ve které byli ubytováni. 

Intenzivní byl nejen kontakt s fran- 
couzským jazykem, ale také s fran- 
couzskou kulturou. Zájezd do Mont-
pellier byl jazykový i poznávací a kaž-
dý den po skončení výuky měli žáci 
možnost navštívit významné místo  
v okolí Montpellier. Po skončení jazy-
kového kurzu žáci obdrželi certifikát 
o jeho absolvování.

Cílem všech těchto jazykových 
projektů je zbavit děti ostychu 
komunikovat v cizím jazyce a získat 
sebevědomí v používání nabytých 
znalostí z vyučovacích hodin, při-
blížit dětem zvyky, kulturu a tradice 
navštívených zemí, navázat nové 
kontakty a vztahy nejen se svými 
vrstevníky a zapojit se do každo-
denního života hostitelské rodiny. 
Zájezdy zároveň nabízejí možnost 
používání cizího jazyka i méně jazy-
kově nadaným dětem. ~

[Alexandra Kejharová, 
ZŠ M. Alše]

Nedílnou součástí výuky cizích jazyků se na naší škole staly jazykové zájezdy. 

A

ZE SUCHDOLSKÝCH ŠKOL

navzájem nebyly schopny zadané 
úkoly a výzvy překonat. Bylo nutné 
si vyměňovat názory a nápady, 
kriticky myslet a hledat správná 
řešení zadaných úkolů. Bez dávky 
kreativity a fantazie nebylo možné 
dojít úspěšně do cíle. 

Například při hře s vejci se mu-
sely Vejconautům postavit takové 
kosmické lodě, jejichž návrat na 
Zemi sliboval šťastné a bezpečné 
přistání. V další hře si děti musely 
vymyslet, jak vyrobit nosítka, která 
unesou jejich třídního učitele. On je 
pak bude moci na oplátku v bezpečí 
provést připravenou trasou až do 
devátého ročníku ZŠ.

Docházelo ke zlepšování nálady 
a pohody v třídních kolektivech. 

Děti si upevnily vztahy ve třídě, po- 
znaly spolužáky, s kterými se ve 
škole příliš nebaví, a dozvěděly se  
o sobě nové informace.

 Areál rekreačního střediska 
umožňoval i dostatek sportovního 
vyžití. Hrál se fotbal, vybíjená, přeha-
zovaná, brenball, Kubb a k dispozici 
bylo i dětské hřiště s houpačkami  
a posilovacími prvky. V kuchyni vý- 
borně vařili a přidávání bylo neome-
zené.

I přes déšť a chladnější počasí 
jsme si to hezky užili a dětem se 
ani nechtělo domů. „Paní učitelko, 
prosím, zařiďte, ať tu můžeme ještě 
zůstat!“ ~

[Daniela Křesťanová,
 ZŠ M. Alše]
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ASISTENTKY PEDAGOGA
Tento fenomén je nejlépe pozoro-
vatelný na nárůstu počtu asistentek 
pedagoga ve školce. Jen připomí-
nám, že asistentka pedagoga je nej-
účinnější nástroj pro pomoc dětem  
s různými typy znevýhodnění. Nejed-
ná se jen o pomoc dětem samotným, 
ale potažmo paní učitelce a třídě 
jako celku. Před zhruba deseti lety 
nastoupila první paní asistentka 
pedagoga. Dnes jich máme deset,  
v každé třídě jednu, v některých  
i dvě. Přičemž paní asistentky jsou 
sdílené, takže jsou pro více dětí 
najednou. 

KDO JSOU TY INTEGROVANÉ DĚTI?
Integrace bývá také definována jako 
„oboustranný psychosociální proces 
sbližování minority znevýhodněných 
a majority intaktních.’’ Oproti tomu 
inkluze, z lat. inclusion – zahrnutí, 
je proces, kdy se příslušníci men-
šin nebo znevýhodněných skupin 
zúčastňují stejných běžných aktivit 
jako lidé z většinové společnosti. 
Jde o „vyšší stupeň integrace posti-
žených nebo znevýhodněných jedin-
ců do společnosti a jejích institucí.“ 

O jaké děti se jedná v praxi? Jde  
o znevýhodnění zcela drobná, kte-
rých si lidé často ani nevšimnou, jako 
je ADHD či ADD. V prvním případě 
jde o hyperaktivitu, kdy se dítě jen 
těžko soustředí a je značně neklidné 
a podává velmi nevyrovnané výkony. 
Je nutné mít na paměti, že se nejed-
ná primárně o dítě nevychované či 
zlobivé. V druhém případě se jedná 
o dítě s výrazně utlumeným způso-
bem chování a jednání. Je to dítě, 
které musíte neustále povzbuzovat 
k jakékoliv činnosti, je nutné jej neu-
stále zapojovat a posouvat kupředu. 
Lidově bychom jej nazvali „kam ho 
postavíš, tam ho najdeš.“ 

Míváme zde děti s různými smys-
lovými poruchami, např. s výraznou 
zrakovou poruchou, až praktickou 
slepotou, či dítě nedoslýchavé. S ta-
kovými dětmi opět musíme pracovat 
zcela specificky. Museli jsme pořídit 
řadu pomůcek, mezi nimi např. hma-
tové reliéfní obrázky, podsvícenou 
pískovničku pro malování prstem 
či zvukový míč, který má v sobě 
rolničku.

Pak jsou tu děti s různými mentál-
ními postiženími, jako je opožděný 

vývoj, lehká mentální retardace, 
Aspergerův syndrom či jiné formy 
poruch autistického spektra. S tako-
vými dětmi je práce vysoce indivi-
dualizovaná, protože musíme hledat 
zcela specifický přístup ke každému 
jedinci. Platí sice obecné principy, 
ale učitel spolu s asistentem peda-
goga si musí k dítěti postupně vybu-
dovat velmi osobní vztah a přístup, 
bez něhož nic nezmůžeme.

ROZMAZLENOST DĚTÍ
Cítím, že tento nadpis je červeným 
hadrem pro každého z nás rodičů. 
Málokdo z nás, kteří jsme vychovali 
či vychováváme dítě, přiznáme, že jej 
můžeme také rozmazlovat. Toto se 
nám vždy dobře hodnotí u druhých, 
ale u sebe máme výchovnou laťku 
většinou sníženou. Platí to stejnou 
měrou u učitelek i rodičů našich dětí. 

Nicméně neoddiskutovatelným 
faktem je, že se u nově nastoupi-
vších dětí v narůstající formě vysky-
tují nešvary v podobě počůrávání, 
plačtivosti po rodičích, neschop-
nosti delší chůze či dokonce nošení 
dudlíku. Nedělal jsem žádný solidní 
průzkum, takže si nemohu dovolit 

rojekt Místní akční plán 
vzdělávání MČ Praha 6 – III, 
který je spolufinancován 
Evropskou unií, se realizu- 
je v době od  1. 5. 2022 

do 31. 11. 2023 a blíží se pomalu ke 
svému závěru. Projekt se týká ce- 
lého správního obvodu Prahy 6, te- 
dy i Suchdola, Lysolaj a Nebušic  
a zapojily se do něho již potřetí naše 
základní škola i mateřská škola  
v ulici K Roztokům. Stejně jako 
předchozí projekty i tento je zamě-

řen na rozvoj vzdělávání a spoluprá-
ci škol. Na rozdíl od předchozích je 
ale tento projekt zaměřen přede-
vším na zjišťování potřeb škol  
a plánování konkrétních aktivit. 

Před školami stojí mnohé výzvy, 
se kterými se budou muset vypořá-
dat.  Přestože většina škol realizuje 
projekt tzv. Šablon, je řada oblastí, 
ve kterých spolupráce a výměna 
zkušeností pedagogů z různých škol 
přispívá k jejich rozvoji. Na schůz-
kách pracovních skupin i na setká- 

ní pedagogů ze všech škol Prahy 
6 se pojmenovávaly oblasti, ve 
kterých je třeba učitele podpořit. 
I když v akčním plánu na následu-
jící dva roky jsou uvedeny aktivity, 
které bychom chtěli v navazujícím 
projektu MAP Praha 6 – IV realizovat   
(https://bit.ly/48RdzcG), přivítáme  
i další náměty, které přispějí k roz-
voji našich škol. ~

[Alexandra Kejharová, 
ZŠ M. Alše)

P
Projekt MAP Praha 6 – III

Inkluze v praxi

ZE SUCHDOLSKÝCH ŠKOL

Někdy mívám pocit, že se naše mateřská škola pozvolna stává speciální  
mateřskou školou. Je to samozřejmě myšleno jako nadsázka, ale skutečnost, 
že přibývá dětí s různými „handicapy“, je nepopiratelná. Otázkou zůstává, zda 
je to lepší diagnostikou a větší depistáží mezi dětmi, či opravdu přibývá dětí  
s různými typy znevýhodnění. 
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AK VE VELKÉM, TAK V MALÉM 
A NAOPAK. Naše Země fungu-
je jako jeden živý organismus, 
na jehož povrchu my lidé ne-
jsme nic než pouhé maličkaté 

buňky. Všimněme si, jak nám naše 
planeta ve velkém ukazuje (na straně 
jedné extrémními projevy počasí 
– hurikány, záplavy, zemětřesení, 
sucha, požáry; na straně druhé stírá-
ním rozdílů mezi ročními obdobími), 
v jaké nerovnováze na naší planetě 
žijeme. 

A co my lidé navzájem? Co nosíme 
se svých srdcích a myšlenkách? Je 
to schopnost mít rád sám sebe i dru- 
hé, schopnost odpouštět, schop-
nost být milý a laskavý, schopnost 
vyzařovat radost a pohodu, schop-
nost porozumění a soucítění? Nebo 
se u nás zabydlel strach, smutek, 
žárlivost, pýcha, apatie, závist, zlost, 
malost, nenávist a chtivost?

Osmička je symbolem karmy – 
zákona příčin a následků. Takže se 
příští rok bude hodně uplatňovat 

staré české přísloví JAK SE DO 
LESA VOLÁ, TAK SE Z LESA OZÝVÁ. 
Zvažujme tedy srdcem své myšlenky, 
slova i činy, neboť se nám rychleji 
než jindy zhmotní to, co vysíláme…
Přeji nám všem do nového roku 
2024 hodně radosti, lásky, moud-
rosti, pokory, nadhledu a pozitivních 
myšlenek. ~

[Jaroslava Barková Hešíková,
MŠ K Roztokům]

J

Rok 2024 – rok rovnováhy  
aneb Být dobrým se vyplácí

šermovat žádnými faktickými čísly 
a vše se pohybuje v rovině odhadu. 
Stále častěji při návštěvách tříd  
a rozhovorech s paními učitelkami 
řešíme nepropustná prostěradla 
na postýlky, dávání plen na spaní, 
vysvětlování rodičům, že dudlík do 
školky opravdu nepatří, a vožení 
dítěte v téměř čtyřech letech na 
kočárku není opravdu dobrý nápad. 

Samostatnou otázkou je jazyková 
zdatnost našich dětí. I v této oblasti 
mi přijde, že narůstá počet dětí  
s různými jazykovými nedostatky, 
jako je velmi špatné vyslovování ně-
kterých hlásek (nemluvím o hláskách 
„r“ a „ř“, které dozrávají mezi 6. a 7. 
rokem), huhlavost, patlavost, malá 
slovní zásoba. Co se na tom podílí, 
se můžeme jen domnívat. Snad to je 
menší komunikace v některých rodi-
nách, nadužívání elektroniky, menší 
podíl knih? Odpověď musíme hledat 
každý u sebe.

DĚTI CIZINCŮ
Samostatnou kapitolou jsou děti  
s odlišným mateřským jazykem, 
tedy děti cizinců či mající jednoho 
rodiče cizince. Dítě pak mluví tím 
jazykem, kterým se běžně mluví 
doma. V bilingvní výchově se stále 
dokola opakuje stejná chyba. Pokud 
by rodiče zachovali jednoduché 
pravidlo, že český rodič mluví česky 
a rodič cizinec svým mateřským 
jazykem, dítě by mělo „zadarmo“ 
dva jazyky jako téměř mateřské. 
Opakovaně se však setkáváme  
s dětmi, které – ač v Česku žijí od 
narození – neumí slovo česky. Je  
to velká škoda, protože jsou velmi 
znevýhodněni vůči svým vrstevní-
kům a často v kolektivu ztraceni.  
V ideálním případě se tato nevý-
hoda začíná srovnávat po dvou až 
třech letech ve školce, většinou ve 
třídě předškoláků. 

VÝKON VERSUS EMPATIE
Kde je hranice vhodnosti a udržitel-
nosti školní inkluze? Na tuto otázku 
neustále hledám odpověď. Na jedné 
straně se vžívám do role rodiče, 
který má nějak znevýhodněné dítě 
a touží, aby dítě bylo mezi běžnými 
vrstevníky a ti ho přijímali. Na druhé 
straně je tu rodič, který chce pro  
své „zdravé“ dítě co nejlepší pod-
mínky, aby se nemuselo „zdržovat“ 
čekáním na ty pomalejší. Jde o kla- 
sický problém: elitní, výběrové 
školství versus smíšené školství 
pro všechny. Tento problém nebude 
pravděpodobně v blízké budoucnosti 
uspokojivě vyřešen, protože tu bude 
stát pohled výkonnosti a dosažených 
výsledků oproti empatii a přijetí jina-
kosti na úkor maximálních výkonů. ~

[Stanislav Zelený,
MŠ Gagarinova]

MOHLO BY VÁS ZAJÍMAT

Součtem číslic příštího roku 2024 vychází 8. Magické číslo, jehož vibrace 
prostoupí celý příští rok a je symbolem rovnováhy. Rovnováha na nás působí 
na vesmírné, biologické i osobní úrovni – na naše tělo, mysl i city – a přitom 
nám připomíná, že cokoli děláme, můžeme přehánět či nedotahovat a že 
pokud se naše vnitřní kyvadlo vychýlí na jednu stranu, nutně se zhoupne na 
opačnou. Mezi krajnostmi leží střed – rovnovážný bod. Na rovnováze závisí 
naše přežití, ale i kvalita života, který žijeme, a stav naší duše.
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MOHLO BY VÁS ZAJÍMAT

Dovolte nám, abychom se v tomto letošním posledním vydání Suchdolských 
listů ohlédli za naším dosavadním působením, vývojem a trošku nahlédli do 
budoucnosti.

Pravidelné zprávy z Domu dětí  
a mládeže v naší městské části 

MK Rybička očima maminek

omy dětí a mládeže jsou po 
mnoho desítek let instituce 
spravované MŠMT. Prostřed-
nictvím státního (tedy našeho) 
rozpočtu jsou financovány tak, 

aby nabízely (finančně) dostupné 
volnočasové aktivity v místě svého 
působení a jeho okolí co nejširší 
veřejnosti, především dětem. 

V dnešní době se s nabídkou  
aktivit trávení volného času dětí  
a mládeže doslova roztrhl pytel.  
V reakci na stále se zvyšující pracovní 
tlak na rodiče a další pečující osoby, 
na hesla jako slaďování rodinného 
a pracovního života, rovnost mužů 
a žen na trhu práce se objevují ne-
sčetná řešení problému, že „dítě není 
kam dát nebo ho nemá kdo hlídat, 
když já musím být v práci“. Všimněte 
si na začátku školního roku nebo 
s blížícími se letními prázdninami, 
kolik vám cílené reklamy a letáky na 
veřejných nástěnkách nabízí kroužků, 

příměstských táborů, jednorázových 
workshopů… Udělat v létě příměst-
ský tábor? Není problém, žádná 
legislativa to totiž nikomu nezakazu-
je. Cvičit s dětmi pravidelně parkour? 
Klidně, opět může kdokoli. 

Domy dětí a mládeže se nemohou 
rovnat se soukromými sportovními 
institucemi, profesionálními kluby, 
základními uměleckými školami  
a dalšími podobnými institucemi  
a jejich zázemím. Mohou se ale pyšnit 
svým vřelým přístupem, který do 
každé aktivity vkládají, mohou se 
pochlubit týmem pedagogů-profe-
sionálů, kteří se neustále učí novým 
věcem a jsou zárukou při výběru 
externích lektorů kroužků pro vaše 
děti. Nadšení, které vnášejí do rea-
lizace jakéhokoli programu pro děti, 
a energie, se kterou do všeho jdou, 
mají na rozdávání. 

Jsme nedílnou součástí naší 
městské části, ale bez podpory vaší  

a vašich dětí se neobejdeme. Sle-
dujte, prosím, naši činnost, podpo-
rujte činnost Domu dětí a mládeže 
vaší účastí a my vám můžeme slíbit, 
že vaše děti, naši klienti, pro nás 
budou vždy na prvním místě a naše 
srdce zůstanou stále na správných 
místech.

Krásné Vánoce! ~  

[Za tým DDM Praha-Suchdol 
Alena Vlková]

D

D ceři byl rok a půl a já jsem našla letáček na MK Ry-
bička. Kroužky byly na radnici, a tak jsem se jednou 
odhodlala a na první z nich vyrazila. Mile mě přivítala 
koordinátorka klubu Jitka a už jsme se s dcerou 
zapojily. V kroužku se zpívaly písničky a hrálo se na 

hudební nástroje, děti říkaly svá jména (někteří s pomocí 
rodičů). Hodně se nám líbily ukazovací říkanky, jako třeba 
Žába leze po žebříku. Před svačinkou jsme si všichni zabě-
hali – Kolo kolo mlýnský, Já mám koně, tancování, skákání 
přes obruče. Při svačince se maminky seznamovaly a děti 
se posilnily. Po svačince následovalo jednoduché loutkové 
divadélko a výtvarné tvoření.

Kromě kroužků jsme s dcerou navštívily i společné 
akce, např. Závody na odrážedlech nebo Maškarní bál.

Po roce už jsem začala jeden z kroužků připravovat  
a vést a později začala chodit i s čerstvě narozeným mi- 
minkem. Tak jsme chodili ve třech. Děti už se z kroužků 
navzájem znaly, tak se na sebe těšily a skotačily společně. 

Později přišla na řadu i organizace a účast na Týdnu 

zážitků, což je příměstský tábor pro rodiče s dětmi. Bývá 
to skvělá parta asi 13 rodin, máme hodně zábavy, výletů  
i poznání. Kdo byl s námi, říkal: „Už to chápu, opravdu je to 
týden ZÁŽITKŮ“. Jeden zážitek za druhým, večer padáme 
unaveni do postelí. Poslední den bývá tradiční výlet do 
Parku Mirakulum, jako završení tohoto týdne.

Rybičku jsem si zažila i s třetím dítkem. Některé děti 
z Rybičky se sešly v mateřské škole a později i v základní 
škole. Tak mohou vzpomínat na společné zážitky už od 
malička.

Rybička pořádá i výtvarné dílny, šití, puzzle maratony, 
bojovky, návštěvy muzeí a další. Rádi se na některé akce 
přidáváme, i když už jsme o pár let starší.

[Zuzana Dobešová]

O Mateřském klubu Rybička mi řekla koncem léta ka-
marádka, tak jsem hned hledala podrobnosti. Zaujal mě 
program Rybičky na jejích webových stránkách. Začalo 
rozvolňování po „covidové době“ a právě něco takového 
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jsem hledala. Nechtělo se mi jezdit nikam daleko ani 
volit krátký cílený kroužek a potom řešit, že se tam malé 
nelíbí. Rybička je skvělá v tom, že není nutné se předem 
hlásit, nebo odhlašovat, prostě se rozhodnete a jdete.  
K dispozici je výtah, takže není problém dojet až na mís-
to kočárkem. Program je opravdu různorodý a vhodný 
pro děti od narození do 4 let. Nikdo nikoho do ničeho 
nenutí, když to nejde, vždy je připravena i hernička, kde 
si děti mohou volně pohrát a trochu se rozkoukat. Ma-
minky si mohou dát kávu, čaj nebo jen tak posedět.

Moje dcera po době, kdy jsme byly převážně jen spolu 
nebo s jinými dospělými, byla nadšená. Konečně měla 

kolem sebe kolektiv dětí a postupně se krásně rozmlu-
vila, naučila se nové písničky, básničky, tanečky a našla 
si tu i svoji první a zatím nejlepší kamarádku.

Já jsem za Rybičku také moc vděčná. Potkala jsem 
spoustu nových, milých lidí, které jsem neznala, a vznik-
la tu i velká přátelství, která trvají, i když už jsou děti 
starší a začaly chodit do školky nebo do školy.

Protože mi Rybička opravdu přirostla k srdci, začala 
jsem vést nový středeční dopolední kroužek JAZÝČKO-
HRANÍ. Věřím, že se líbí jak dětem, tak i maminkám. 

[Iva Lisová]

čem článek nebyl, to je dlouhodobý kontakt  
s MC Rybička. Děti s maminkami si s námi přijdou 
zazpívat, pohrát si a potěšit naše seniory svou 
přítomností. Někdy dochází i k dojetí, ale je to dojetí 
příjemné a osvěžující. Někdy si senioři s dětmi 

vzájemně vyrobí i dárky a vždy se všichni těší, až se budou 
moci znovu potkat.

Letos teprve podruhé nás v Horizontu navštívily děti 
z oddělení Pejsků z MŠ Gagarinova. V obou případech se 
návštěva točila kolem výtvarné činnosti, kterou s dětmi 
vymyslely jejich paní učitelky. Senioři s dětmi spolupraco-
vali a vytvořili nejen krásné věci, ale také spolu živě kon-
verzovali, všude byly slyšet veselé hlasy a vidět usměvavé 
obličeje. K rozloučení nakonec muselo sice dojít, ale až po 
domluvě, že se brzy spolu zase uvidíme.

Pokud byste nás, vy děti, chtěly také navštívit a něco 
hezkého spolu zažít nebo vytvořit, rádi bychom vás upo-
zornili, že u nás je dětem vstup přísně povolen. 

Klidně se nám ozvěte e-mailem: info@centrumho-
rizont.cz, přes Facebook, telefonem: 233 101 421  nebo 
osobně: Na Vrchmezí 231/8, Praha-Suchdol, budeme moc 
rádi. A kdybyste chtěli vzít s sebou rodiče nebo prarodiče, 

vězte, že i oni můžou přijít a zjistit, co se v tom našem 
Horizontu pořád děje. ~

[Za Horizont
Lucie Burešová]

 pondělí 4. září 2023 se v Komunitním centru Půda 
v Praze-Suchdole konal za podpory MČ Praha-Such- 
dol a Šachového svazu České republiky šachový se- 
minář s nejlepším českým šachistou, velmistrem 
Davidem Navarou. Dvě hodiny nabité šachovou ma-

gií, strategií a taktikou protkal mistr vtipnými komentáři  
a historkami s humorem jemu vlastním. Akce se zúčastni-
lo více než 50 fanoušků a fanynek šachu různých národ-

ností s početným zastoupením mládeže. V nejbližší době 
se budete moct těšit na prosincový turnaj šachových na-
dějí nebo na turnaj v rapid šachu pro hráčky a hráče všech 
věkových kategorií. Pro podrobnější informace sledujte 
prosím suchdolské nástěnky nebo naši webovou stránku 
www.sachyprahasuchdol.cz. 

Pohodovou zimu a vše nejlepší do nového roku přejí ~
 [Kateřina Dušková a Félix Galán Fernández]

Dětem vstup přísně povolen

Šachy na Suchdole

V minulém vydání jsme v článku upozornili na nově navázanou spolupráci  
Horizontu se ZŠ M. Alše, zejména úspěšným závodem nazvaným Handicap-
cup, do kterého se zapojili hlavně žáci V. A a IX. A. Zde hodláme navázat na 
minulý školní rok. 

MOHLO BY VÁS ZAJÍMAT
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PRO CHYTRÉ HLAVY

Luštění a hry se soutěží
 

Milé fanynky, milí fanoušci rubriky Pro chytré hlavy,
poslední dobou se z nás stali fandové (nejen) suchdolského fotbalu. Pojďte si s námi tedy během zimní 
ligové pauzy alespoň trochu zaluštit. V posledním letošním čísle na vás ve fotbalové osmisměrce čeká 
jako tajenka citát od americké básnířky 19. století Emily Dickinsonové: „Naděje je to s křídly, co hnízdí 
uvnitř nás a pěje... “ 

Dále jsme pro vás připravili několik šachových úloh. Jako obvykle jsou dvě šachové úlohy pro zábavu  
a jedna (C-04/23) je soutěžní. Budeme se těšit na vaše řešení na e-mailu sachy.prahasuchdol@gmail.com, 
a to nejpozději do 8. 1. 2024 do 17 hodin. Nejúspěšnější řešitel(é) od nás obdrží poukázku v celkové hodnotě 
600 Kč do suchdolské drogerie U Hrocha. Šachovou úlohu z minulého čísla správně vyřešil rekordní počet 
čtenářů – šest. Máme tedy radost, že se na Suchdole rozrůstá šachová komunita. Jiří Erban, Jiří Fišer, 
Filip Kadlec, Miroslav Cihlář a Alex Bernášek našli vítěznou kombinaci, která začínala překvapivým úderem 
dámy na h6. Pan Ladislav Lorenc Benda dokonce objevil druhé řešení, které taktéž vede k vítězství – jeho 
kombinace začínala tahem věže na f7. Všem šesti výhercům gratulujeme!

Správná řešení k úlohám A a B z tohoto čísla a kompletní řešení soutěžní úlohy z minulého čísla  
(C-03/23) najdete na straně 16.

Přejeme vám pohodovou zimu a spoustu zábavy při luštění.
 [Kateřina Dušková a Félix Galán Fernández]

BALÓN, BOD, BRÁNA, BŘEVNO, DOMÁCÍ, DRES, 

GÓL, HOSTÉ, HVIZD, KARTA, KOPAČKY, LAJNA, 

LIGA, MÍČ, PRAPOREK,  ROZHODČÍ, RUGBY,  RUKA, 

SLAVOJ, VÝKOP, ZÁPAS

Zadání šachových úloh. 
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ELMETGROUP

Svůj životopis zašlete emailem na prace@elmetlight.cz, nebo zaneste na kamenou
prodejnu ElmetGroup na adrese Kamýcká 15, Praha-Suchdol

PŘÍJMEME ZAMĚSTNANCE I BRIGÁDNÍKY

Česká firma se
sídlem v Praze

Přátelský kolektiv
a zázemí rodinné
firmy

Férové jednání
bez zbytečné
byrokracie

Asistent obchodního týmu Projektová podpora

Skladník - řidič Marketingový specialista
junior

Náplň práce:
Zadávání zakázek do interního systému
Komunikace s klienty prostřednictvím
emailu/telefonu
Tvorba cenových nabídek

•
•

•

Znalost PC
Proklientský přístup

Nástupní plat 35.000,-

Nástupní plat dle zkušeností Nástupní plat dle zkušenostíNástupní plat 32.000,-

•
•

Náplň práce:
Rozvážení zboží stálým zákazníkům
Výpomoc na skladu

•
•

Řidičský průkaz sk. B
Spolehlivost

•
•

Náplň práce:
Vyhledávání alternativních řešení v
oblasti osvětlení a elektra
Práce s projekty v CAD programech.

•

•
Požadujeme:

Znalost PC, AutoCAD a nebo dalšího
grafického programu
Znalost v oboru elektro

•

•

Obchodní zástupce

Nástupní plat 35.000,-

Elektro-technik
Náplň práce:

Montáž osvětlení u našich zákazníků
Výroba osvětlení dle návrhu

•
•

Vyhláška 50/78 Sb.
Řidičský průkaz sk. B
Zodpovědnost a samostatnost

•
•
•

Nástupní plat 45.000,-

Náplň práce:
Správa reklamních profilů Sklik
Tvorba bannerů, článku a
marketingových materiálů

•
•

Samostatnost
Chuť se učit novým věcem

•
•

Náplň práce:
Péče o stávající klienty
Akvizice nových zákazníků
Podíl na rozšiřování produkt. portfolia

•
•
•

Zpodpovědnost
Obchodní duch

•
•

Benefity pro naše zaměstnance:
Karta multisport s
příspěvkem Penzĳní připojištění Pravidelné TEAM

BUILDING grillování
Nákupy sortimentu
s výraznou slevou

Možnostzkrácenéhoúvazku
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INZERCE

tel.: 773 59 89 40, 721 85 61 03
info@egytagroup.cz, www.egytagroup.cz

EGYTA „SPLNÍME VAŠE SNY“

STAVBY 
NA KLÍČ

PVC, ALU OKNA, 
DVEŘE A ZIMNÍ 
ZAHRADY

FASÁDY: 
REALIZACE, 
OPRAVY

STÍNÍCÍ  
TECHNIKA

REKONSTRUKCE 
BYTŮ A DOMŮ

PŮJČOVNA 
A PRONÁJEM 
LEŠENÍ 
A PŘÍVĚSNÝCH 
VOZÍKŮ

37

 S
U

C
H

D
O

LS
K

É
 L

IS
TY

1/2020 INZERCE

RazítkaRazítkaRazítkaRazítka

www.powerprint.cz
Sleva platí jen pro objednávky on-line.

Ob�e�n���� on-���� 
se ���v�u 20 %, 
v��ve��ět� ��o�ně
na S���d��e.

S�E��
20 %

Plastová a hliníková okna v té nejlepší kvalitě 
n zimní zahrady  n rolety, žaluzie 
n servis a seřízení oken n sítě proti hmyzu
n okenní parapety PVC, ALU
n zednické práce n hodinový manžel
n garážová vrata  n markýzy 

SLEVA 58 % na kompletní 
dodávku rekonstrukce oken!
Budyňská 17/3a, Praha-Suchdol | mobil: 773 598 940 
e-mail: info@damaokna.cz | www.damaokna.cz

AKČNÍ 
SLEVA 
58 %

ZÁMEČNICTVÍ
 zabezpečení bytů a domů  systém generálního klíče 
 výroba plotů a brán na elektrický pohon + zábradlí 

montáž dveřního a okenního kování 
 výroba mosazného kování  zakázková výroba 
 oprava starých zámků soustružnické práce 

 kovovýroba  otevíraní zabouchnutých dveří bytů 
DOPRAVA PO SUCHDOLE ZDARMA

Zdeněk Plešner ml., tel.: 602 196 366
Kamýcká 814/125, Praha-Suchdol 

e-mail: zdenek.plesner@repasekovani.cz
www.repasekovani.cz

ZDENĚK PLEŠNER ml.

DÁMSKÁ A PÁNSKÁ  
MANIKÚRA A PEDIKÚRA

MASÁŽE

KOSMETOLOGIE

ÚPRAVA OBOČÍ

PRODLUŽOVÁNÍ ŘAS

DÁMSKÁ A PÁNSKÁ DEPILACE

BRANDEJSOVO NÁMĚSTÍ 433/7, PRAHA-SUCHDOL
tel.: +420 603 994 995

e-mail: INFO@SALONAURORA.CZ
WWW.SALONAURORA.CZ

SLEVA 

10 %
PRVNÍ SEZNÁMENÍ

na všechny  
služby

otevírací doba: PO–SO 8.00–21.00

č
Š

ř š ř

RáMOVáNÍ 

OBRAZ
�

Otevírací doba:
Po 9 – 12 / 14 – 18 
Út 9 – 12
St ZAVŘENO
Čt 9 – 12 / 14 – 17 
Pá 9 – 12 / 14 – 17 
So + Ne ZAVŘENO

Volejte či pište v případě nepřítomnosti
nebo mimo otevírací dobu.
Pracujeme mimo dílnu.
Děkujeme za pochopení 
a těšíme se na spolupráci.

+420 608 001 372
ramysuchdol@gmail.com

• Rámování
• Napínání plátna
• Alu rámy a zrcadla
• Paspartování
• Restaurování a čištění obrazů
• Renovace rámů
• Zlacení, stříbření
• Prodej obrazů a grafiky
• UV skla muzeální kvality
• Patina
• Laminace

K Roztokům 11, Suchdol – Praha 6

RáMOVáNÍ 

OBRAZ
�

• Rámování
• Napínání plátna
• Alu rámy a zrcadla
• Paspartování
• Restaurování obrazů
• Renovace rámů

• Zlacení, stříbření
• Prodej obrazů a grafiky
• UV skla muzeální kvality
• Patina
• Laminace

+420 608 001 372
ramysuchdol@gmail.com

Otevírací doba:
Po 9 – 12 / 14 – 18 
Út 9 – 12
St ZAVŘENO
Čt 9 – 12 / 14 – 17 
Pá 9 – 12 / 14 – 17 
So + Ne ZAVŘENO

Volejte či pište v případě nepřítomnosti
nebo mimo otevírací dobu.

Pracujeme mimo dílnu.
Děkujeme za pochopení 

a těšíme se na spolupráci.K Roztokům 11, Suchdol – Praha 6

K Roztokům 11, Suchdol – Praha 6
GPS: 50.1407636N, 14.3804083E

BUS – zast. Suchdol
107, 160, 359 zdroj: www.mapy.cz

Zákl. š
kola

BUS – zast. Suchdol
107, 160, 359 zdroj: www.mapy.cz

K Roztokům 11, Suchdol – Praha 6
GPS: 50.1407636N, 14.3804083E

K Roztokům 11, Suchdol – Praha 6
GPS: 50.1407636N, 14.3804083E

BUS – zast. Suchdol
107, 160, 359 zdroj: www.mapy.cz

Zákl. š
kola

BUS – zast. Suchdol
107, 160, 359 zdroj: www.mapy.cz

K Roztokům 11, Suchdol – Praha 6
GPS: 50.1407636N, 14.3804083E

K Roztokům 11, Suchdol – Praha 6
GPS: 50.1407636N, 14.3804083E

BUS – zast. Suchdol
107, 160, 359 zdroj: www.mapy.cz

Zákl. š
kola

BUS – zast. Suchdol
107, 160, 359 zdroj: www.mapy.cz

K Roztokům 11, Suchdol – Praha 6
GPS: 50.1407636N, 14.3804083E

 zimní zahrady  

 rolety

  sít roti hmyzu

 okenní parapety PVC, ALU

 zednické práce  gará ová vrata 

 mark zy

Budy ká 17/3a, Praha-Suchdol |
e-mail: info@damaokna.cz | www.damaokna.cz
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Roderik Hyrman
603 456 275
roderik@hyrman.cz 
www.realitni-asistent.cz

Spolehlivý realitní makléř

Do našeho dobrého 
kolektivu přijmeme 

kadeřnici 
/kadeřníka 
na HPP i zkrácený úvazek či brigádu.

Zájemci, kontaktujte nás  
na telefonních číslech: 
604 272 379 (Marie Plassová), 
603 516 975 (Daniela Langerová).

Kadeřnictví

Kamýcká 126/8, Praha-Suchdol 
tel: 220 920 499

OVOCNÁŘSKÁ FARMA

PRODEJ  
JABLEK

NABÍZÍME VÁM KVALITNÍ ČESKÁ JABLKA
25 let tradice, široký sortiment, nízké ceny

Jablka bez chemického ošetření na uskladnění
přepravky 6,5 kg, 10 kg a 13 kg

od 9,- Kč/kg
PRODEJ SUCHDOL 
Brandejsovo náměstí:

ne
dě

le 8. 3., 22. 3., 
5. 4., 19. 4. 2020

10.00–11.00 hod.
• JABLKA: Bohemia, Šampion, Rubín, 
Golden Delicious, Jonagold, Idared…
 • VČELÍ MED • ČESKÝ ČESNEK

• BRAMBORY • CIBULE NA USKLADNĚNÍ 
• OVOCNÉ MOŠTY bez chemické konzervace: 
jablečný, hruškový, rybízový, jahodový, višňový

Jezdíme 
za každého počasí!  Tel.: 724 321 870

Díky spojení aktivit dvou silných 
a úspěšných pojišťoven nabídneme 
klientům nejširší produktové portfolio, 
ještě kvalitnější služby, lepší dostupnost 
a rychlejší likvidaci pojistných událostí.

Pro zajímavější nabídky pojištění 
se zastavte u nás na pobočce.

VÁŠ PORADCE
Jaroslav Pařík, M 603 830 878 
jaroslav.parik@generaliceska.cz

Brandejsovo nám. 1, Praha 6 – Suchdol

Suchdolská 
pobočka 
v novém kabátu!

Zástupce Generali Distribuce a.s.,  
dceřiné společnosti Generali České pojišťovny a.s.

Česká zemědělská univerzita v Praze,  
Provozně technický odbor - oddělení  
údržby přijme pracovníka na pozici

Provozní technik
Náplň práce:
– zastupování vedoucího údržby
– skladové hospodářství 

Požadujeme:
– SŠ vzdělání
– spolehlivost, zodpovědnost
– trestní bezúhonnost
– řidičský průkaz skupiny B
– dobrý zdravotní stav

Nabízíme:
– práce na hlavní pracovní poměr
– jednosměnný provoz
– mzdové podmínky dle vnitřního mzdového předpisu
   ČZU

Nástup: možný ihned

Tel.: 721 897 154
ptacnikm@rektorat.czu.cz

Česká zemědělská univerzita v Praze,  
Provozně technický odbor - oddělení  
údržby přijme pracovníka na pozici

Údržbář
Náplň práce:
– běžná údržba
– drobné zámečnické a instalatérské práce

Požadujeme:
– SOU v technickém oboru
– manuální zručnost, spolehlivost, zodpovědnost
– trestní bezúhonnost
– řidičský průkaz skupiny B
– praxe v údržbě výhodou
– dobrý zdravotní stav

Nabízíme: 
– práce na hlavní pracovní poměr
– jednosměnný provoz
– mzdové podmínky dle vnitřního mzdového předpisu
   ČZU

Nástup: možný ihned

tel.: 721 897 154
ptacnikm@rektorat.czu.cz
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V SUCHDOLSKÝCH LISTECH  
MŮŽE BÝT I VÁŠ INZERÁT

Příjem inzerce: tel. 222 361 419

redakce@praha-suchdol.cz

ODVOZ STARÉHO NÁBYTKU NA SKLÁDKU
Vyklízíme sklepy, byty, pozůstalosti atd. Sami naložíme 

a odvezeme nepotřebné věci za rozumnou cenu.

Tel.: 773 484 056

INZERCE
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